
CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LÉGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

CRABV 55 COM 1037 

 

CRABV 55 COM 1037 

CHAMBRE DES REPRÉSENTANTS  

DE BELGIQUE 

BELGISCHE KAMER VAN  

VOLKSVERTEGENWOORDIGERS 

COMPTE RENDU ANALYTIQUE BEKNOPT VERSLAG 

Commission de l'Intérieur, de la Sécurité, de 
la Migration et des Matières administratives 

Commissie voor Binnenlandse Zaken, 
Veiligheid, Migratie en Bestuurszaken 

Mercredi Woensdag 

22-03-2023 22-03-2023 

Après-midi Namiddag 

  

 

 
 



 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LÉGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

N-VA Nieuw-Vlaamse Alliantie 

Ecolo-Groen Ecologistes Confédérés pour  l’organisation de luttes originales – Groen 

PS Parti Socialiste 

VB Vlaams Belang 

MR Mouvement Réformateur 

CD&V Christen-Democratisch en Vlaams 

PVDA-PTB Partij van de Arbeid van België – Parti du Travail de Belgique 

Open Vld Open Vlaamse Liberalen en Democraten 

Vooruit  Vooruit 

Les Engagés Les Engagés 

DéFI Démocrate Fédéraliste Indépendant 

INDEP-ONAFH Indépendant - Onafhankelijk 

 

Abréviations dans la numérotation des publications : Afkortingen bij de nummering van de publicaties : 

DOC 55 0000/000  Document parlementaire de la 55e législature, suivi du n° de 
base et du n° consécutif 

DOC 55 0000/000  Parlementair stuk van de 55e zittingsperiode + basisnummer en 
volgnummer 

QRVA Questions et Réponses écrites QRVA Schriftelijke Vragen en Antwoorden 

CRIV Version provisoire du Compte Rendu Intégral CRIV Voorlopige versie van het Integraal Verslag 

CRABV Compte Rendu Analytique CRABV Beknopt Verslag 

CRIV Compte Rendu Intégral, avec, à gauche, le compte rendu 
intégral définitif et, à droite, le compte rendu analytique traduit 
des interventions (avec les annexes) 

CRIV Integraal Verslag, met links het definitieve integraal verslag en 
rechts het vertaalde beknopt verslag van de toespraken (met de 
bijlagen) 

PLEN Séance plénière PLEN Plenum 

COM Réunion de commission COM Commissievergadering 

MOT Motions déposées en conclusion d’interpellations (papier beige) MOT Moties tot besluit van interpellaties (op beigekleurig papier) 

 

Publications officielles éditées par la Chambre des représentants 
Commandes : 
Place de la Nation 2 
1008 Bruxelles 
Tél. : 02/ 549 81 60 
Fax : 02/549 82 74 
www.lachambre.be 
e-mail : publications@lachambre.be 

Officiële publicaties, uitgegeven door de Kamer van volksvertegenwoordigers 
Bestellingen : 

Natieplein 2 
1008 Brussel 

Tel. : 02/ 549 81 60 
Fax : 02/549 82 74 

www.dekamer.be 
e-mail : publicaties@dekamer.be 



CRABV 55 COM 1037 22/03/2023  

 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LÉGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

i 

 
 
SOMMAIRE  INHOUD  

    
Question de Kristof Calvo à Annelies Verlinden 
(Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 
démocratique) sur "La lutte contre l'ingérence dans 
les campagnes électorales" (55034466C) 

1 Vraag van Kristof Calvo aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "Het tegengaan van inmenging in 
verkiezingscampagnes" (55034466C) 

1 

Orateurs: Kristof Calvo, Annelies Verlinden, 

ministre de l'Intérieur, des Réformes 
institutionnelles et du Renouveau démocratique 

 Sprekers: Kristof Calvo, Annelies Verlinden, 

minister van Binnenlandse Zaken, lnstitutionele 
Hervormingen en Democratische vernieuwing 

 

    
Questions jointes de 2 Samengevoegde vragen van 2 
    
- Franky Demon à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La condamnation de l'État belge et la formation 
usage de la violence à la police" (55034471C) 

2 - Franky Demon aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De veroordeling van de Belgische Staat en de 
opleiding van de politie over het gebruik van 
geweld" (55034471C) 

2 

    
- Hervé Rigot à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Les suites de l’affaire Mawda" (55034789C) 

2 - Hervé Rigot aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De nasleep van de zaak-Mawda" 
(55034789C) 

2 

    
- Julie Chanson à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La formation des policiers aux conditions de 
l’usage de la force et aux droits de l’enfant" 
(55034925C) 

2 - Julie Chanson aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De opleiding van politieagenten inzake 
kinderrechten en de voorwaarden voor het gebruik 
van geweld" (55034925C) 

2 

    
- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"L'affaire Mawda" (55035412C) 

2 - Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De zaak-Mawda" (55035412C) 

2 

Orateurs: Hervé Rigot, Nabil Boukili, 
Annelies Verlinden, ministre de l'Intérieur, des 

Réformes institutionnelles et du Renouveau 
démocratique 

 Sprekers: Hervé Rigot, Nabil Boukili, 
Annelies Verlinden, minister van 

Binnenlandse Zaken, lnstitutionele 
Hervormingen en Democratische vernieuwing 

 

    
Questions jointes de 4 Samengevoegde vragen van 4 
    
- Franky Demon à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Des patrouilles sociales en soutien de la police" 
(55034473C) 

4 - Franky Demon aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "Sociale patrouilles ter ondersteuning van de 
politie" (55034473C) 

4 

    
- Sigrid Goethals à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La mise en place de patrouilles sociales" 
(55034912C) 

4 - Sigrid Goethals aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De inzet van sociale patrouilles" (55034912C) 

4 

Orateurs: Sigrid Goethals, Annelies 
Verlinden, ministre de l'Intérieur, des Réformes 

institutionnelles et du Renouveau démocratique 

 Sprekers: Sigrid Goethals, Annelies 
Verlinden, minister van Binnenlandse Zaken, 

lnstitutionele Hervormingen en Democratische 
vernieuwing 

 

    
Questions jointes de 5 Samengevoegde vragen van 5 
    
- Khalil Aouasti à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 

5 - Khalil Aouasti aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

5 



 22/03/2023 CRABV 55 COM 1037 
 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LÉGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

ii 

"Le décès de Sourour Abouda dans une cellule de 
la police" (55034598C) 

Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De dood van Sourour Abouda in een 
politiecel" (55034598C) 

    
- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Le décès de Sourour Abouda" (55034905C) 

5 - Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "Het overlijden van Sourour Abouda" 
(55034905C) 

5 

    
- François De Smet à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Sourour Abouda et les circonstances de détention 
dans les cellules de la Garde zonale de PolBru" 
(55034922C) 

5 - François De Smet aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "Sourour Abouda en de 
detentieomstandigheden in de cellen van de 
Zonale Wacht van PolBru" (55034922C) 

5 

Orateurs: Khalil Aouasti, Nabil Boukili, 
François De Smet, Annelies Verlinden, 

ministre de l'Intérieur, des Réformes 
institutionnelles et du Renouveau démocratique 

 Sprekers: Khalil Aouasti, Nabil Boukili, 
François De Smet, Annelies Verlinden, 

minister van Binnenlandse Zaken, lnstitutionele 
Hervormingen en Democratische vernieuwing 

 

    
Question de Nabil Boukili à Annelies Verlinden 
(Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 
démocratique) sur "29 policiers poursuivis pour 
racisme et harcèlement" (55034681C) 

10 Vraag van Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De vervolging van 29 politieagenten wegens 
racisme en pestgedrag" (55034681C) 

10 

Orateurs: Nabil Boukili, Annelies Verlinden, 

ministre de l'Intérieur, des Réformes 
institutionnelles et du Renouveau démocratique 

 Sprekers: Nabil Boukili, Annelies Verlinden, 

minister van Binnenlandse Zaken, lnstitutionele 
Hervormingen en Democratische vernieuwing 

 

    
Question de Yngvild Ingels à Annelies Verlinden 
(Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 
démocratique) sur "Le commissaire général de la 
police fédérale" (55034701C) 

11 Vraag van Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De commissaris-generaal van de federale 
politie" (55034701C) 

11 

Orateurs: Yngvild Ingels, Annelies Verlinden, 

ministre de l'Intérieur, des Réformes 
institutionnelles et du Renouveau démocratique 

 Sprekers: Yngvild Ingels, Annelies 
Verlinden, minister van Binnenlandse Zaken, 

lnstitutionele Hervormingen en Democratische 
vernieuwing 

 

    
Question de Yngvild Ingels à Annelies Verlinden 
(Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 
démocratique) sur "Le centre eurégional 
d'information et d'expertise (EURIEC)" 
(55034706C) 

12 Vraag van Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "Het Euregionaal Informatie- en 
Expertisecentrum (EURIEC)" (55034706C) 

12 

Orateurs: Yngvild Ingels, Annelies Verlinden, 

ministre de l'Intérieur, des Réformes 
institutionnelles et du Renouveau démocratique 

 Sprekers: Yngvild Ingels, Annelies 
Verlinden, minister van Binnenlandse Zaken, 

lnstitutionele Hervormingen en Democratische 
vernieuwing 

 

    
Questions jointes de 13 Samengevoegde vragen van 13 
    
- Sigrid Goethals à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La mission de surveillance confiée à la zone de 
police VLAS" (55034774C) 

13 - Sigrid Goethals aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De bewakingsopdracht van de politiezone 
VLAS" (55034774C) 

13 

    
- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Le préavis de grève des syndicats policiers lié à la 
protection du ministre de la Justice" (55034956C) 

13 - Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De stakingsaanzegging v.d. politievakbonden 
in verband met de bescherming v.d. minister van 
Justitie" (55034956C) 

13 

Orateurs: Sigrid Goethals, Ortwin 
Depoortere, Annelies Verlinden, ministre de 

 Sprekers: Sigrid Goethals, Ortwin 
Depoortere, Annelies Verlinden, minister van 

 



CRABV 55 COM 1037 22/03/2023  

 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LÉGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

iii 

l'Intérieur, des Réformes institutionnelles et du 
Renouveau démocratique 

Binnenlandse Zaken, lnstitutionele 
Hervormingen en Democratische vernieuwing 

    
Questions jointes de 14 Samengevoegde vragen van 14 
    
- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La mobilisation des pompiers" (55034805C) 

14 - Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De actiedag van de brandweerlieden" 
(55034805C) 

14 

    
- Vanessa Matz à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La manifestation des pompiers le 7 mars 2023" 
(55034935C) 

14 - Vanessa Matz aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De manifestatie van de brandweerlieden op 
7 maart 2023" (55034935C) 

14 

    
- Eric Thiébaut à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Les pompiers" (55035003C) 

14 - Eric Thiébaut aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De brandweerlieden" (55035003C) 

14 

    
- Julie Chanson à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La grève des pompiers" (55035011C) 

14 - Julie Chanson aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De staking van de brandweerlieden" 
(55035011C) 

14 

Orateurs: Vanessa Matz, Éric Thiébaut, 
Annelies Verlinden, ministre de l'Intérieur, des 

Réformes institutionnelles et du Renouveau 
démocratique 

 Sprekers: Vanessa Matz, Éric Thiébaut, 
Annelies Verlinden, minister van 

Binnenlandse Zaken, lnstitutionele 
Hervormingen en Democratische vernieuwing 

 

    
Question de Ben Segers à Annelies Verlinden 
(Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 
démocratique) sur "La formation spécialisée en 
matière de traite et de trafic d'êtres humains" 
(55034851C) 

17 Vraag van Ben Segers aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De gespecialiseerde opleiding inzake 
mensenhandel en mensensmokkel" (55034851C) 

17 

Orateurs: Ben Segers, Annelies Verlinden, 

ministre de l'Intérieur, des Réformes 
institutionnelles et du Renouveau démocratique 

 Sprekers: Ben Segers, Annelies Verlinden, 

minister van Binnenlandse Zaken, lnstitutionele 
Hervormingen en Democratische vernieuwing 

 

    
Question de Ben Segers à Annelies Verlinden 
(Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 
démocratique) sur "Le rôle de la police 
aéronautique dans le cadre des transferts Dublin et 
des rapatriements" (55034870C) 

19 Vraag van Ben Segers aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De rol van de Luchtvaartpolitie bij 
Dublintransfers en repatriëringen" (55034870C) 

19 

Orateurs: Ben Segers, Annelies Verlinden, 

ministre de l'Intérieur, des Réformes 
institutionnelles et du Renouveau démocratique 

 Sprekers: Ben Segers, Annelies Verlinden, 

minister van Binnenlandse Zaken, lnstitutionele 
Hervormingen en Democratische vernieuwing 

 

    
Questions jointes de 20 Samengevoegde vragen van 20 
    
- Eva Platteau à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La présence de demandeurs d'asile dans les 
futurs bureaux du Centre de crise National" 
(55035127C) 

20 - Eva Platteau aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "Asielzoekers in de toekomstige kantoren van 
het Nationaal Crisiscentrum" (55035127C) 

20 

    
- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La situation au squat des demandeurs d'asile de 
Saint-Josse" (55035161C) 

20 - Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De situatie in het door asielzoekers bezette 
kraakpand in Sint-Joost" (55035161C) 

20 

Orateurs: Nabil Boukili, Eva Platteau, 
Annelies Verlinden, ministre de l'Intérieur, des 

Réformes institutionnelles et du Renouveau 

 Sprekers: Nabil Boukili, Eva Platteau, 
Annelies Verlinden, minister van 

Binnenlandse Zaken, lnstitutionele 

 



 22/03/2023 CRABV 55 COM 1037 
 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LÉGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

iv 

démocratique Hervormingen en Democratische vernieuwing 
    

Question de Yngvild Ingels à Annelies Verlinden 
(Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 
démocratique) sur "Les fusions de zones de police 
par-delà les arrondissements judiciaires" 
(55035137C) 

22 Vraag van Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De fusies van politiezones over gerechtelijke 
arrondissementen heen" (55035137C) 

22 

Orateurs: Yngvild Ingels, Annelies Verlinden, 

ministre de l'Intérieur, des Réformes 
institutionnelles et du Renouveau démocratique 

 Sprekers: Yngvild Ingels, Annelies 
Verlinden, minister van Binnenlandse Zaken, 

lnstitutionele Hervormingen en Democratische 
vernieuwing 

 

    
Questions jointes de 23 Samengevoegde vragen van 23 
    
- Philippe Pivin à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Les chiffres exacts pour 2021 et 2022 quant au 
recrutement policier" (55035180C) 

23 - Philippe Pivin aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De exacte cijfers voor 2021 en 2022 met 
betrekking tot de rekrutering bij de politie" 
(55035180C) 

23 

    
- Sigrid Goethals à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Les entrées en service à la GPI" (55035183C) 

23 - Sigrid Goethals aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De instroom bij de GPI" (55035183C) 

23 

    
- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"L'audition des syndicats policiers du 
14 mars 2023" (55035222C) 

23 - Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De hoorzitting met de politievakbonden van 
14 maart 2023" (55035222C) 

23 

Orateurs: Philippe Pivin, Sigrid Goethals, 
Ortwin Depoortere, Annelies Verlinden, 

ministre de l'Intérieur, des Réformes 
institutionnelles et du Renouveau démocratique 

 Sprekers: Philippe Pivin, Sigrid Goethals, 
Ortwin Depoortere, Annelies Verlinden, 

minister van Binnenlandse Zaken, lnstitutionele 
Hervormingen en Democratische vernieuwing 

 

    
Question de Ortwin Depoortere à Annelies 
Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 
démocratique) sur "Les mesures d'économie au 
sein de la police fédérale" (55035221C) 

27 Vraag van Ortwin Depoortere aan Annelies 
Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De besparingsmaatregelen bij de federale 
politie" (55035221C) 

27 

Orateurs: Ortwin Depoortere, Annelies 
Verlinden, ministre de l'Intérieur, des Réformes 

institutionnelles et du Renouveau démocratique 

 Sprekers: Ortwin Depoortere, Annelies 
Verlinden, minister van Binnenlandse Zaken, 

lnstitutionele Hervormingen en Democratische 
vernieuwing 

 

    
Question de Kim Buyst à Annelies Verlinden 
(Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 
démocratique) sur "Le nombre de contrôles de 
police" (55035263C) 

28 Vraag van Kim Buyst aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "Het aantal politiecontroles" (55035263C) 

28 

Orateurs: Kim Buyst, Annelies Verlinden, 

ministre de l'Intérieur, des Réformes 
institutionnelles et du Renouveau démocratique 

 Sprekers: Kim Buyst, Annelies Verlinden, 

minister van Binnenlandse Zaken, lnstitutionele 
Hervormingen en Democratische vernieuwing 

 

    
Question de Ortwin Depoortere à Annelies 
Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 
démocratique) sur "La violence contre les agents 
de gardiennage" (55035325C) 

29 Vraag van Ortwin Depoortere aan Annelies 
Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "Het geweld ten aanzien van 
bewakingsagenten" (55035325C) 

29 

Orateurs: Ortwin Depoortere, Annelies 
Verlinden, ministre de l'Intérieur, des Réformes 

institutionnelles et du Renouveau démocratique 

 Sprekers: Ortwin Depoortere, Annelies 
Verlinden, minister van Binnenlandse Zaken, 

lnstitutionele Hervormingen en Democratische 
vernieuwing 

 

    
Question de Yngvild Ingels à Annelies Verlinden 
(Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

30 Vraag van Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

30 



CRABV 55 COM 1037 22/03/2023  

 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LÉGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

v 

démocratique) sur "L'achat commun d'hélicoptères 
par la Défense et la police fédérale" (55035396C) 

Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De gemeenschappelijke aankoop van 
helikopters door Defensie en de federale politie" 
(55035396C) 

Orateurs: Yngvild Ingels, Annelies Verlinden, 

ministre de l'Intérieur, des Réformes 
institutionnelles et du Renouveau démocratique 

 Sprekers: Yngvild Ingels, Annelies 
Verlinden, minister van Binnenlandse Zaken, 

lnstitutionele Hervormingen en Democratische 
vernieuwing 

 





CRABV 55 COM 1037 22/03/2023  

 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LÉGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

1 

 
 

Commission de l'Intérieur, de la 
Sécurité, de la Migration et des 

Matières administratives 

Commissie voor Binnenlandse 
Zaken, Veiligheid, Migratie en 

Bestuurszaken 
 

du 

 

MERCREDI 22 MARS 2023 

 
Après-midi 

 
______ 

 

 

van 

 

WOENSDAG 22 MAART 2023 

 
Namiddag 

 
______ 

 
 
 
 
La discussion des questions est ouverte à 15 h 21 
par M. Ortwin Depoortere, président. 
 
 
Le texte en italiques est un résumé de la question 
préalablement déposée. 
 

De behandeling van de vragen vangt aan om 
15.21 uur. De vergadering wordt voorgezeten door 
de heer Ortwin Depoortere. 
 
De cursieve tekst is een samenvatting van de tekst 
die de vraagsteller vooraf heeft ingediend. 

 

01 Question de Kristof Calvo à Annelies Verlinden 

(Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 
démocratique) sur "La lutte contre l'ingérence 
dans les campagnes électorales" (55034466C) 
 

01 Vraag van Kristof Calvo aan Annelies 

Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "Het tegengaan van inmenging in 
verkiezingscampagnes" (55034466C) 
 

01.01 Kristof Calvo (Ecolo-Groen): Grâce à 

l'habileté de journalistes d'investigation 
internationaux, il est apparu qu'une entreprise 
israélienne s'était spécialisée dans la désinformation 
durant les campagnes électorales. 
 
Quelles initiatives la ministre a-t-elle déjà prises en 
matière de cybersécurité dans le cadre du processus 
électoral? Les révélations à propos du logiciel 
"Pegasus" ont-elles influé sur ces initiatives? La 
Stratégie cybersécurité Belgique 2021-2025 ne 
prête aucune attention particulière à la possibilité de 
menaces lors des élections. Quel service du SPF 
Intérieur s'occupe-t-il de la question des menaces? 
Des mesures supplémentaires sont-elles prises afin 
de renforcer la cybersécurité en vue de la campagne 
de 2024? 
 

01.01  Kristof Calvo (Ecolo-Groen): Dankzij een 

knap staaltje internationale onderzoeksjournalistiek 
kwam aan het licht dat een Israëlisch bedrijf zich 
specialiseert in het verspreiden van desinformatie 
tijdens verkiezingscampagnes. 
 
Welke stappen inzake cyberveiligheid met 
betrekking tot het verkiezingsproces heeft de 
minister al genomen? Heeft de bekendmaking van 
het bestaan van de zogenaamde Pegasus-software 
hier een invloed op gehad? De Belgische 
Cybersecurity Strategy 2021-2025 besteedt geen 
bijzondere aandacht aan mogelijke bedreigingen 
rond verkiezingen. Welke dienst van de FOD 
Binnenlandse Zaken houdt zich hiermee bezig? 
Worden er extra maatregelen genomen om de 
cyberveiligheid te vergroten voor de campagne van 
2024? 

 

01.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Depuis 2017, les services de mon SPF 
en charge de l'organisation des élections collaborent 
intensivement avec le Centre pour la Cybersécurité 
Belgique (CCB) et les fournisseurs des applications 
électorales. Un programme de cybersécurité est mis 
en place chaque année avec le soutien d'un 
consultant externe, notamment pour évaluer les 
applications électorales et réaliser des exercices de 

01.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Sinds 2017 werken de diensten van mijn FOD die 
bevoegd zijn voor de organisatie van de 
verkiezingen, intensief samen met het Centrum voor 
Cybersecurity België (CCB) en de leveranciers van 
de verkiezingstoepassingen. Jaarlijks wordt een 
cyberbeveiligingsprogramma opgezet met 
ondersteuning van een externe consultant, waarbij 
onder meer de verkiezingstoepassingen worden 
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simulation de crise. 
 
 
Depuis octobre 2019, le CCB préside une plateforme 
interdépartementale axée sur les menaces hybrides. 
Dans le cadre d'opérations d'information, un groupe 
de travail Agile Taskforce Information Operations a 
été créé en avril 2021 sous la direction du SGRS, 
avec des représentants de tous les services de 
sécurité et services publics fédéraux concernés. 
L'objectif est de créer un mécanisme de détection et 
de signalement d'opérations d'information pour les 
élections de 2024. À l'approche des élections de 
2019, le Centre de crise national avait déjà pris 
l'initiative, en collaboration avec la DG Identité et 
Affaires citoyennes, de coordonner des analyses 
des risques, dont celui d'une influence potentielle par 
le biais d'opérations d'information. Cette initiative 
sera répétée pour les élections de 2024. 
 

geëvalueerd en crisissimulatieoefeningen worden 
uitgevoerd.  
 
Sinds oktober 2019 is het CCB voorzitter van een 
interdepartementaal platform dat focust op hybride 
dreigingen. In het kader van information operations 
werd in april 2021 onder leiding van de ADIV de 
interdepartementale werkgroep Agile Taskforce 
Information Operations opgericht, met 
vertegenwoordigers van alle revelante 
veiligheidsdiensten en federale overheidsdiensten. 
Het doel is om een mechanisme te creëren voor het 
detecteren en rapporteren van information 
operations voor de verkiezingen van 2024. In 
aanloop naar de verkiezingen van 2019 nam het 
Nationaal Crisiscentrum al het initiatief om samen 
met de AD Identiteit en Burgerzaken, risicoanalyses 
te coördineren, waaronder de mogelijke 
beïnvloeding via informatieoperaties. Dit initiatief zal 
worden herhaald voor de verkiezingen van 2024. 

 
L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

02 Questions jointes de 

- Franky Demon à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La condamnation de l'État belge et la formation 
usage de la violence à la police" (55034471C) 
- Hervé Rigot à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Les suites de l’affaire Mawda" (55034789C) 
- Julie Chanson à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La formation des policiers aux conditions de 
l’usage de la force et aux droits de l’enfant" 
(55034925C) 
- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"L'affaire Mawda" (55035412C) 
 

02 Samengevoegde vragen van 

- Franky Demon aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De veroordeling van de Belgische Staat en 
de opleiding van de politie over het gebruik van 
geweld" (55034471C) 
- Hervé Rigot aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De nasleep van de zaak-Mawda" 
(55034789C) 
- Julie Chanson aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De opleiding van politieagenten inzake 
kinderrechten en de voorwaarden voor het 
gebruik van geweld" (55034925C) 
- Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De zaak-Mawda" (55035412C) 
 

02.01  Hervé Rigot (PS): L'association Défense des 

Enfants International (DEI) – Belgique avait assigné 
en justice l'État belge pour diverses fautes dans 
l'affaire de la petite Mawda, tuée lors d'une opération 
de police le 17 mai 2018. Ce 20 février, le tribunal de 
première instance de Bruxelles a condamné l'État 
belge à un euro symbolique et le contraint à former 
les policiers sur l'usage de la force et la prise en 
compte de l'intérêt supérieur de l'enfant en présence 
de migrants mineurs. À l'époque, le Comité 
permanent P avait ouvert une enquête et formulé 
plusieurs recommandations.  
 
 

02.01  Hervé Rigot (PS): De vereniging Défense 

des Enfants International (DEI) – Belgique heeft de 
Belgische Staat voor de rechter gedaagd wegens 
meerdere fouten tijdens de zaak betreffende de 
kleine Mawda, die gedood werd bij een 
politieoperatie op 17 mei 2018. Op 20 februari 
jongstleden veroordeelde de rechtbank van eerste 
aanleg Brussel de Belgische Staat tot het betalen 
van een symbolische euro. Tevens werd de Staat 
verplicht politieagenten op te leiden over het gebruik 
van geweld en over het feit dat het belang van het 
kind altijd voorop moet staan als er sprake is van 
minderjarige migranten. Het Vast Comité P heeft 
destijds een onderzoek ingesteld en een reeks 
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Quelles actions judiciaires et politiques 
entreprendrez-vous? Quel suivi avez-vous donné 
aux recommandations du Comité P? 
 

aanbevelingen gedaan.  
 
Welke gerechtelijke en politieke acties zult u 
ondernemen? Op welke manier hebt u gevolg 
gegeven aan de aanbevelingen van het Comité P? 
 

02.02  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Le tribunal de 

première instance de Bruxelles a condamné 
symboliquement l'État belge dans l'affaire Mawda. Il 
n'a pas pris en compte de nombreux 
dysfonctionnements: attitude inhumaine de certains 
policiers envers la famille de la victime, non-
information des secouristes sur le tir policier, thèse 
de "l'enfant-bélier" reprise au P.-V. de police... Pour 
éclaircir les nombreuses zones d'ombre, mon 
groupe a proposé une commission d'enquête. 
 
 
 
 
Qu'en pensez-vous? Quel suivi apporterez-vous à la 
condamnation? Que répondez-vous à la société 
civile qui trouve ce jugement injuste?  
 

02.02  Nabil Boukili (PVDA-PTB): De rechtbank 

van eerste aanleg Brussel heeft de Belgische Staat 
in de zaak-Mawda symbolisch veroordeeld. Ze heeft 
geen rekening gehouden met talrijke disfuncties: de 
onmenselijke houding van bepaalde politieagenten 
tegenover de familie van het slachtoffer, het feit dat 
de eerstehulpverleners niet op de hoogte gebracht 
werden van de schietpartij door de politie, de in het 
politieverslag vermelde stelling dat het kind als 
'menselijke stormram' gebruikt zou zijn, enz. Om de 
vele grijze gebieden op te helderen heeft mijn fractie 
de oprichting van een onderzoekscommissie 
voorgesteld. 
 
Wat is uw standpunt ter zake? Welk gevolg zult u 
aan de veroordeling geven? Wat antwoordt u aan 
het maatschappelijk middenveld, dat dit vonnis 
onrechtvaardig vindt? 
 

02.03 Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): L'État belge a été condamné le 
17 février 2023 par le tribunal de première instance 
de Bruxelles dans l'affaire Mawda parce que, dans 
le cadre de cette opération policière, l'intérêt de 
l'enfant n'a pas eu la priorité absolue et parce que 
les agents de police n'avaient pas été formés 
spécifiquement aux droits et à l'intérêt de l'enfant. Le 
tribunal a chargé l'État d'intégrer dans le programme 
de formation des services de police une formation 
relative aux conditions de recours à la violence et à 
l'intérêt supérieur de l'enfant lors d'interventions. Le 
tribunal n'a pas pu conclure, sur la base du dossier, 
que la police aurait fait preuve d'une méconduite 
manifeste. Je n'ai pour l’instant pas l'intention de 
faire appel du jugement. 
 
La récente recommandation sur l'arrestation 
administrative de mineurs répond en partie aux 
manquements décrits dans le jugement. La 
formation policière sera adaptée dans le cadre du 
projet "Kindtoets". Un volet de la formation policière 
portera sur les droits de l'enfant. 
 

02.03 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De Belgische Staat werd op 17 februari 2023 door 
de Brusselse rechtbank van eerste aanleg 
veroordeeld in de zaak-Mawda omdat bij die 
politieoperatie het belang van het kind niet de 
grootste prioriteit kreeg en omdat de politieagenten 
niet specifiek waren opgeleid over de rechten en het 
belang van het kind. De rechtbank belastte de Staat 
ermee in het opleidingsprogramma van 
politiediensten een opleiding te integreren over de 
voorwaarden van het gebruik van geweld en over het 
hoger belang van het kind bij interventies. De 
rechtbank kon uit het dossier niet opmaken dat de 
politie een manifest foute houding zou hebben 
aangenomen. Ik heb vooralsnog niet de intentie om 
beroep aan te tekenen tegen de uitspraak. 
 
De recente aanbeveling over de bestuurlijke 
arrestatie van minderjarigen komt gedeeltelijk 
tegemoet aan de tekortkomingen die in het vonnis 
werden beschreven. De politieopleiding zal worden 
aangepast naar aanleiding van het project Kindtoets. 
Er komt een onderdeel over kinderrechten in de 
politieopleiding. 

 
(En français) Les recommandations du Comité P ont 
été mises en œuvre peu après la publication de 
l’enquête. Les divergences entre les notes internes 
et les manuels sur la conduite et la poursuite ont été 
résolues. Plusieurs formations sur l’approche des 
événements dynamiques ont été développées ou 
harmonisées. La vulnérabilité des mineurs et la 
spécificité des approches font l’objet d’une attention 
constante et transversale dans les formations 
policières. 

(Frans) De aanbevelingen van het Comité P werden 
kort na de publicatie van het onderzoek ten uitvoer 
gebracht. De verschillen tussen de interne nota's en 
de handboeken inzake het rijgedrag en de 
achtervolging werden weggewerkt. Er werden 
verscheidene opleidingen over de aanpak van 
dynamische gebeurtenissen ontwikkeld of 
geharmoniseerd. Aan de kwetsbaarheid van 
minderjarigen en de specificiteit van de aanpak 
wordt er in de politieopleidingen op permanente 
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Le tribunal a prononcé un jugement. Je laisse au 
Parlement le soin de décider d’une éventuelle 
commission d’enquête. 
 

basis en met een transversale insteek aandacht 
besteed.  
 
De rechtbank heeft een vonnis uitgesproken. De 
beslissing over een eventuele 
onderzoekscommissie laat ik aan het Parlement 
over.  

 

02.04  Hervé Rigot (PS): Il faudra une évaluation 

permanente des policiers qui suivront la formation, 
mais aussi de la pertinence et de l’efficacité de la 
formation. L’intérêt supérieur de l’enfant devra 
toujours être le sujet principal dans la prise de 
décision par nos policiers. 
 

02.04  Hervé Rigot (PS): Niet alleen de 

politieagenten die de opleiding volgen, zullen 
permanent geëvalueerd moeten worden, maar ook 
de relevantie en de doeltreffendheid van de 
opleiding zelf. Het hogere belang van het kind moet 
steeds primeren in de beslissingen die door onze 
politieagenten genomen worden.  
 

02.05  Nabil Boukili (PVDA-PTB): L’objectif est que 

ce genre d’incident ne se produise plus jamais dans 
notre pays. Le jugement rendu est 
malheureusement symbolique. Les proches et la 
société civile méritent des réponses. Les faits sont 
banalisés, et l’on conteste toujours le fait qu’il y a un 
problème structurel dans notre police. Avec cette 
attitude de déni, on ne se donne pas les moyens de 
tirer les bonnes leçons. Je ne vois pas d’initiative 
visant à régler le problème structurel. 
 
 
Si elle trouve que c’est une bonne idée, j’espère que 
la ministre convaincra la majorité de soutenir cette 
demande de commission d’enquête. 
 

02.05  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Het is de 

bedoeling dat er zich nooit meer een dergelijk 
incident in ons land voordoet. Het vonnis heeft 
jammer genoeg maar een symbolisch karakter. De 
familie en het maatschappelijke middenveld 
verdienen antwoorden. De feiten worden 
gebagatelliseerd, en men betwist dat er sprake is 
van een structureel probleem bij onze politie. Met die 
ontkennende houding laat men de kans liggen om de 
juiste lessen te trekken. Ik zie geen initiatieven om 
het structurele probleem aan te pakken. 
 
Als ze vindt dat het een goed idee is, hoop ik dat de 
minister de meerderheid ervan kan overtuigen om 
dat verzoek voor de oprichting van een 
onderzoekscommissie te steunen.  
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

03 Questions jointes de 

- Franky Demon à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Des patrouilles sociales en soutien de la police" 
(55034473C) 
- Sigrid Goethals à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La mise en place de patrouilles sociales" 
(55034912C) 
 

03 Samengevoegde vragen van 

- Franky Demon aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "Sociale patrouilles ter ondersteuning van 
de politie" (55034473C) 
- Sigrid Goethals aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De inzet van sociale patrouilles" 
(55034912C) 
 

03.01  Sigrid Goethals (N-VA): En février 2023, des 

auditions ont été organisées à la suite de l'attaque 
mortelle au couteau sur un policier. La collaboration 
avec les secteurs de la santé mentale et du social a 
été préconisée. Il a été recommandé à la police 
d'impliquer dans l'intervention une personne ayant 
une expérience en matière de santé mentale. 
 
 
Une concertation avec le secteur médical a-t-elle été 
organisée? Est-ce possible, compte tenu de la 
pénurie de personnel médical? Les aspects sociaux 
seront-ils davantage pris en compte dans la 

03.01  Sigrid Goethals (N-VA): In februari 2023 

werden er hoorzittingen georganiseerd naar 
aanleiding van de dodelijke mesaanval op een 
politieagent. Er werd gepleit voor samenwerking met 
de geestelijke gezondheidszorg en de sociale 
sector. Er werd aanbevolen dat de politie iemand 
met ervaring in de geestelijke gezondheidszorg bij 
de interventie zou betrekken. 
 
Is er overlegd met de medische sector? Is dit 
haalbaar, gezien het tekort aan medisch personeel? 
Zal er in de opleiding van agenten meer aandacht 
worden besteed aan sociale aspecten? 
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formation des agents? 
 

 

03.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): L'attaque brutale sur Thomas Montjoie 
a montré qu’il existe des domaines où le travail 
multidisciplinaire entre la police, le parquet et les 
soins de santé doit être amélioré. Le concept de 
patrouilles sociales mixtes en est encore à ses 
débuts. Des projets pilotes peuvent enrichir la 
réflexion à cet égard. 
 

03.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De drieste aanval op Thomas Montjoie bracht 
verbeterpunten aan het licht in de multidisciplinaire 
werking tussen politie, parket en gezondheidszorg. 
Het concept van de gemengde sociale patrouilles 
staat nog in de kinderschoenen. Proefprojecten 
kunnen daarbij inzichten verschaffen. 
 

Je suis ouverte à toutes les propositions, mais elles 
doivent être réalistes. Nous ne pouvons pas nous 
cantonner aux patrouilles sociales mixtes, qui 
constitueraient soi-disant la solution ultime. Nous 
devons tendre vers une approche intégrale. Elle 
commence par la formation, mais elle concerne 
aussi le partage d'informations et la prévention. 
 

Ik sta open voor alle voorstellen, maar ze moeten wel 
haalbaar zijn. We mogen ons niet vastpinnen op 
gemengde sociale patrouilles als de ultieme 
oplossing. We moeten streven naar een integrale 
aanpak. Het begint bij de opleiding, maar het gaat 
ook over de informatiedeling en preventie.  
 

03.03  Sigrid Goethals (N-VA): Le secteur médical 

n'est pas demandeur. Il fait aussi face à une pénurie 
sur le marché de l'emploi. Les médecins 
bénéficieront-ils d'une assistance lorsqu'ils sont de 
garde? Seront-ils systématiquement accompagnés 
par une patrouille de police? Cela ne me semble pas 
non plus faisable. Les agents de police pourraient 
suivre une formation en soins de santé mentale, 
mais il faut toujours bien examiner ce qui est 
faisable. 
 

03.03  Sigrid Goethals (N-VA): De medische sector 

is geen vragende partij. Ook zij kampen met krapte 
op de arbeidsmarkt. Zullen artsen bijstand krijgen als 
zij van wacht zijn? Zullen zij elke keer begeleid 
worden door een politiepatrouille? Ook dat lijkt mij 
niet haalbaar. Politieagenten zouden een cursus 
kunnen krijgen over geestelijke gezondheidszorg, 
maar er moet altijd goed bekeken worden wat er 
haalbaar is. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

04 Questions jointes de 

- Khalil Aouasti à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Le décès de Sourour Abouda dans une cellule de 
la police" (55034598C) 
- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Le décès de Sourour Abouda" (55034905C) 
- François De Smet à Annelies Verlinden 
(Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 
démocratique) sur "Sourour Abouda et les 
circonstances de détention dans les cellules de la 
Garde zonale de PolBru" (55034922C) 
 

04 Samengevoegde vragen van 

- Khalil Aouasti aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De dood van Sourour Abouda in een 
politiecel" (55034598C) 
- Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "Het overlijden van Sourour Abouda" 
(55034905C) 
- François De Smet aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "Sourour Abouda en de 
detentieomstandigheden in de cellen van de 
Zonale Wacht van PolBru" (55034922C) 
 

04.01  Khalil Aouasti (PS): De nombreux éléments 

nouveaux concernant le décès de Mme Sourour 
Abouda poussent à s’interroger sur ses 
circonstances. Cinq agents de police auraient 
interpellé Mme Abouda mais deux seulement ont 
signé le procès-verbal. La mention de l’état d’ébriété 
n’y figure pas. Presque immédiatement, on évoque 
la thèse du suicide mais d’après les images des 
caméras, Mme Abouda aurait convulsé par terre 
pendant une heure.  

04.01  Khalil Aouasti (PS): Vele nieuwe feiten met 

betrekking tot het overlijden van Sourour Abouda 
roepen vragen op over de ware toedracht. 
Mevrouw Abouda zou door vijf politieagenten 
aangehouden zijn, maar het proces-verbaal werd 
slechts door twee agenten ondertekend. Er is geen 
vermelding van een kennelijke staat van 
dronkenschap. Bijna onmiddellijk wordt de theorie 
van de zelfdoding naar voren gebracht, maar op de 
camerabeelden is te zien dat mevrouw Abouda een 
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Pourquoi n’a-t-on pas accès à d’autres images vidéo 
que celles montrées à la famille? Pourquoi la contre-
autopsie demandée n’a-t-elle pas été pratiquée? 
Pouvez-vous nous apporter des précisions sur les 
derniers éléments disponibles? Pourquoi l’état 
d’ébriété n’apparaît-il pas dans le rapport 
administratif? Comment justifie-t-on le fait de ne pas 
avoir fait appel à un médecin? Une contre-expertise 
est en cours en Tunisie. Avez-vous eu des contacts 
avec les autorités tunisiennes à ce propos? 
 

uur lang op de grond zou hebben gelegen met 
stuipen. 
 
Waarom kreeg men alleen de camerabeelden te 
zien die aan de familie getoond werden? Waarom 
werd de gevraagde nieuwe autopsie in het kader van 
een tegenexpertise niet uitgevoerd? Kunt u meer 
toelichting geven over de nieuwste beschikbare 
informatie? Waarom wordt er in het administratieve 
rapport geen melding gemaakt van de kennelijke 
staat van dronkenschap? Hoe rechtvaardigt men het 
feit dat er geen arts bijgehaald werd? In Tunesië is 
er een tegenexpertise aan de gang. Hebt u in dat 
verband contacten gehad met de Tunesische 
autoriteiten? 
 

04.02  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Ils étaient mille 

devant le Palais de Justice de Bruxelles pour 
honorer Sourour Abouda, décédée dans une cellule 
de la Garde zonale de Bruxelles. Et dimanche, la 
manifestation contre le racisme a soutenu aussi ses 
proches. 
 
Dans ce dossier, vous ne pouvez plus invoquer le 
secret de l'enquête, car c'est le troisième décès dans 
ce commissariat. Dès le premier, vous auriez dû 
ordonner une enquête! Aujourd'hui, rien de concret 
n'est mis en place. 
 
Pourquoi a-t-on dit que cette personne s'était 
suicidée avant de se distancier de cette version? 
 
 
Comment se fait-il que la famille et ses avocats n'ont 
pas accès à toutes les images de vidéosurveillance? 
Qu'y voit-on et que veut-on cacher? Pourquoi la 
famille et ses avocats n'ont-ils pas accès aux P.-V. 
et aux rapports d'expertise? 
 
 
Comment expliquez-vous l'appel de la famille à la 
Tunisie, pays tiers, pour une contre-autopsie du 
corps, aucun expert belge ne voulant prendre le 
dossier et la défunte étant belge? 
 

04.02  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Duizend mensen 

hebben aan het Justitiepaleis te Brussel hulde 
gebracht aan Sourour Abouda, die in een cel van de 
Zonale Wacht in Brussel overleden is. Zondag werd 
er tijdens de betoging tegen racisme ook steun aan 
haar nabestaanden betuigd. 
 
In dit dossier kunt u zich niet langer beroepen op het 
geheim van het onderzoek, want dit is het derde 
overlijden in dat politiebureau. U had al bij het eerste 
overlijden een onderzoek moeten gelasten! 
Vandaag bestaat er niets concreets. 
 
Waarom heeft men eerst gezegd dat die persoon 
zelfmoord pleegde alvorens zich van die versie te 
distantiëren? 
 
Hoe komt het dat de familie en haar advocaten geen 
toegang tot alle camerabeelden hebben? Wat is er 
op te zien en wat wil men verbergen? Waarom 
hebben de familie en haar advocaten geen toegang 
tot de processen-verbaal en de 
deskundigenrapporten? 
 
Hoe verklaart u dat de familie een beroep doet op 
Tunesië, een derde land, voor een tegenexpertise op 
het lichaam, terwijl er geen enkele Belgische 
deskundige het dossier wil behandelen en de 
overledene Belg is? 
 

Que répondez-vous à la famille empêchée de faire 
son deuil à cause de tels retards? Que veut-on 
cacher? 
 
Que se passe-t-il dans ce commissariat où il y a 
autant de décès? La presse parle d'agents violents. 
Avez-vous enquêté sur ce commissariat? 
 
 
Pensez-vous qu'il faille y faire un audit? Ne dites pas 
attendre la fin de l'enquête car il y a déjà eu trois 
décès. 
 

Wat antwoordt u aan de familie die niet kan beginnen 
te rouwen door dergelijke vertragingen? Wat wil men 
verbergen? 
 
Wat gebeurt er in dat politiebureau dat er zoveel 
mensen sterven? De pers heeft het over 
gewelddadige agenten. Hebt u een onderzoek naar 
dat politiebureau ingesteld? 
 
Denkt u dat er een audit gevoerd moet worden? Zeg 
niet dat het eind van het onderzoek afgewacht moet 
worden, want er stierven al drie mensen. 
 

04.03  François De Smet (DéFI): Deux mois après 04.03  François De Smet (DéFI): Twee maanden 
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la mort de Mme Abouda, le dossier s'opacifie: c'est 
le troisième décès dans ce commissariat en deux 
ans; les rapports de police n'évoquent pas d'état 
d'ébriété; on donne quatre causes différentes de la 
mort… 
 
 
Selon les témoignages, Mme Abouda n’était pas 
dans son état normal à son arrestation. Un médecin 
n'aurait-il pas dû l'examiner? Comment décide-t-on 
de conduire une personne arrêtée devant un 
médecin avant son incarcération? Par qui? 
 
 
 
Entre le décès et l’arrivée du premier policier dans la 
cellule, confirmez-vous un délai d'une heure? C’est 
la même séquence qu'au décès de Mohamed 
Berkane en 2021. 
 

na de dood van mevrouw Abouda wordt het dossier 
schimmiger: dit is het derde sterfgeval in dat 
politiebureau in twee jaar tijd; in de politieverslagen 
wordt er geen melding gemaakt van een staat van 
dronkenschap; er worden vier verschillende 
doodsoorzaken opgegeven… 
 
Volgens getuigenissen was mevrouw Abouda niet in 
haar normale manier van doen op het ogenblik van 
haar arrestatie. Had een arts haar niet moeten 
onderzoeken? Hoe beslist men of een aangehouden 
persoon door een arts onderzocht moet worden vóór 
hij naar een cel gebracht wordt? Wie neemt die 
beslissing? 
 
Bevestigt u dat er een uur verlopen is tussen het 
tijdstip van overlijden en het ogenblik waarop de 
eerste politieagent in de cel aankwam? Dat is even 
lang als bij het overlijden van Mohamed Berkane in 
2021. 
 

Comment expliquez-vous ce délai de réaction? Faut-
il adapter la procédure pour assurer une veille 
permanente dans ce commissariat? Quelles 
mesures préventives permettraient d'éviter des 
décès? En quoi consistent les processus de 
contrôles permanents existants pour ce type de 
situation, que vous avez évoqués? Vous avez dit 
qu'il fallait attendre la communication des pièces 
judiciaires pour apprécier la pertinence d'un audit. 
Quand le seront-elles? Envisagez-vous un audit? 
 

Hoe verklaart u dat het zo lang duurde voor er 
gereageerd werd? Moet de procedure aangepast 
worden om een permanent toezicht in dat 
politiebureau te verzekeren? Welke 
preventiemaatregelen zouden er genomen kunnen 
worden om overlijdens te voorkomen? Wat houden 
de bestaande procedures inzake permanent toezicht 
voor zulke situaties, waarvan u eerder gewag 
maakte, in? U hebt gezegd dat er pas na de 
kennisgeving van de gerechtelijke stukken bepaald 
kan worden of een audit aangewezen is. Wanneer 
zal die kennisgeving gebeuren? Overweegt u een 
audit te laten uitvoeren? 
 

04.04  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

Je présente à nouveau mes condoléances à la 
famille de Mme Abouda. Après un tel décès, 
l'enquête doit se dérouler en toute sérénité et 
indépendance. Avant de communiquer sur ce triste 
évènement, il convient d'attendre les résultats des 
devoirs confiés au Comité P par le parquet de 
Bruxelles. Je comprends le besoin d'informations, 
mais des interventions ou des communications 
risquent de compromettre les résultats et la légalité 
de l'enquête. Par respect pour Mme Abouda, il faut 
respecter les procédures de l'État de droit. 
 
 
 
Une directive zonale énumère les situations dans 
lesquelles une personne privée de liberté doit être 
présentée à un médecin préalablement à l'écrou, 
afin de vérifier que le placement en cellule n'est pas 
incompatible avec l'état de santé. 
 

04.04 Minister Annelies Verlinden (Frans): Ik 

betuig opnieuw mijn medeleven aan de familie van 
mevrouw Abouda. Na een overlijden in dergelijke 
omstandigheden moet het onderzoek op serene en 
onafhankelijke wijze uitgevoerd worden. Alvorens te 
communiceren over die tragische gebeurtenis, moet 
men de resultaten van onderzoeksdaden die het 
parket van Brussel aan het Comité P toevertrouwd 
heeft afwachten. Ik begrijp dat men nood heeft aan 
informatie, maar inmenging of uitspraken zouden de 
resultaten en de wettigheid van het onderzoek in 
gevaar kunnen brengen. Uit respect voor 
mevrouw Abouda moeten de procedures van de 
rechtsstaat gevolgd worden.  
 
In een richtlijn van de politiezone worden de situaties 
opgesomd waarin een van zijn vrijheid beroofde 
persoon voor de opsluiting bij een arts moet worden 
gebracht om na te gaan of de plaatsing in een cel 
niet onverenigbaar is met de gezondheidstoestand 
van de betrokkene.   
 

Il s'agit d'une situation de privation de liberté d'une 
personne en état d'ivresse publique et d'une autre 
blessée ou déclarant souffrir d'une maladie 

Dat geldt onder meer voor de vrijheidsberoving van 
een persoon in staat van openbare dronkenschap of 
van een persoon die gewond is of verklaart te lijden 
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incompatible avec une mise en cellule ou 
nécessitant la prise de médicaments. Cette 
démarche est faite par les policiers intervenants.  
 
 
Les processus de contrôle permanent sont les 
suivants: la personne privée de liberté est présentée 
à un officier de police qui confirmera la nécessité 
d'un écrou en cas d'arrestation administrative ou 
contactera le magistrat de service pour une décision 
d'écrou en cas d'arrestation judiciaire. Chaque 
cellule dispose d'une vidéosurveillance active h24.  
 
 
 
Si une complication apparaît, la procédure 
d'assistance médicale s'applique: la personne 
écrouée peut demander la visite d'un médecin. 
Celle-ci est organisée dans le complexe cellulaire 
pour les interventions non urgentes ou en milieu 
hospitalier en cas d'urgence. Si quelqu'un doit 
prendre des médicaments ou que son état en 
nécessite la prise, l'intervention d'un médecin est 
automatique.  
 

aan een ziekte die niet verenigbaar is met opsluiting 
in een cel of die de inname van geneesmiddelen 
vereist. De betrokken politieagenten zijn daarmee 
belast. 
 
De procedure voor de permanente controle verloopt 
als volgt: de persoon die van zijn vrijheid is beroofd, 
wordt voorgeleid aan een politieofficier. Die moet de 
noodzaak tot opsluiting bevestigen in het geval van 
een bestuurlijke aanhouding of contact opnemen 
met de dienstdoende magistraat voor een beslissing 
tot opsluiting als het een gerechtelijke aanhouding 
betreft. Elke cel staat 24 uur per dag onder 
camerabewaking. 
 
Als er zich een complicatie voordoet, is de procedure 
voor medische bijstand van toepassing: de 
gedetineerde kan verzoeken om onderzocht te 
worden door een arts. Dat onderzoek vindt plaats in 
het cellencomplex voor niet-spoedeisende ingrepen 
of in het ziekenhuis bij spoedgevallen. Als iemand 
geneesmiddelen moet innemen of als zijn toestand 
dat vereist, wordt er automatisch een arts 
ingeschakeld. 
 

04.05  Khalil Aouasti (PS): Nous sommes tous 

sensibles à la question de l'État de droit, mais deux 
questions se posent. 
 
D'abord, il faut être transparent sur le décès de 
Mme Sourour Abouda. La famille, qui se pose des 
questions, est aussi la victime de ces faits. La 
question de la prise en charge des victimes est 
capitale. Alors que la victime est morte dans un 
commissariat, où elle aurait dû être en sécurité, cette 
prise en charge est inexistante pour la famille. 
 

04.05  Khalil Aouasti (PS): We zijn allemaal 

gehecht aan de rechtsstaat, maar dit doet twee 
vragen rijzen. 
 
Ten eerste moet er transparantie komen over het 
overlijden van mevrouw Sourour Abouda. Haar 
nabestaanden zitten met veel vragen en zijn ook 
slachtoffer van die feiten. Slachtofferhulp is van zeer 
groot belang. Het eerste slachtoffer is overleden in 
een politiebureau, waar ze veilig had moeten zijn, 
maar haar nabestaanden worden op geen enkele 
manier bijgestaan. 
 

Vous avez cité la circulaire zonale soulevant la 
question de la consultation d'un médecin, quand 
l'état d'ébriété est constaté. Dans le cas de 
Mme Abouda, si cet état avait été constaté et noté 
dans un P.-V., elle aurait vu un médecin et ce drame 
aurait peut-être été évité. Il faut faire la lumière à ce 
sujet. 
 
 
Ensuite, si cette directive zonale n'a pas fonctionné, 
comment y remédier et éviter que d'autres 
personnes en cellule de dégrisement ne décèdent, 
faute d'avoir vu un médecin? Comment faire en sorte 
que la surveillance de ces personnes fragiles ne soit 
pas défaillante et qu'elles n'en arrivent à décéder 
dans des circonstances peu claires?  
 
 
 
Nous devons avancer sur ces deux volets. 
 

U hebt verwezen naar de zonale omzendbrief waarin 
er met name sprake is van de raadpleging van een 
arts wanneer de staat van dronkenschap vastgesteld 
is. Indien men in het geval van mevrouw Abouda de 
staat van dronkenschap vastgesteld en in een pv 
genoteerd had, zou zij door een arts verzorgd zijn en 
had dit drama zich misschien niet afgespeeld. Er 
moet hierover opheldering gebracht worden.  
 
Indien deze zonale richtlijn overigens niet gewerkt 
heeft, hoe kunnen we dat dan verhelpen en 
voorkomen dat andere mensen die in de 
ontnuchteringscel opgesloten worden overlijden 
omdat ze niet door een arts onderzocht werden? 
Hoe kunnen we voorkomen dat er onvoldoende 
toezicht gehouden wordt op deze kwetsbare 
personen en dat zij in onduidelijke omstandigheden 
aan hun eind komen? 
 
We moeten op beide fronten vooruitgang boeken.  
 

04.06  Nabil Boukili (PVDA-PTB): La ministre se 04.06  Nabil Boukili (PVDA-PTB): De minister 
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cache derrière l'enquête pour ne pas répondre à des 
questions auxquelles on peut déjà répondre. Par 
exemple, le fait qu'on n'a pas consulté de médecin 
est une faute. On peut répondre à ce sujet sans 
entraver l'enquête. Vous n'y répondez pas.  
 
 
Madame la ministre, en fait, vous nous dites qu'il faut 
laisser la justice faire son travail, mais votre 
gouvernement n'a cessé d'avoir un comportement 
irrespectueux envers celle-ci, comme durant la 
période covid.  
 

verschanst zich achter het onderzoek om geen 
antwoord te moeten geven op de vragen waarop wij 
het antwoord al kennen. Zo is het feit dat er geen arts 
geraadpleegd werd een fout. Het is perfect mogelijk 
om die vraag te beantwoorden zonder het onderzoek 
te hinderen. Toch laat u de vraag onbeantwoord.  
 
Mevrouw de minister, u zegt ons in feite dat we de 
justitie haar werk moeten laten doen, maar uw 
regering geeft voortdurend blijk van een gebrek aan 
respect voor de justitie, zoals tijdens de coronacrisis. 
 

Le gouvernement a été condamné 7 000 fois pour sa 
gestion de la crise de l’asile. Il respecte la justice 
quand cela l’arrange… 
 
La ministre n’est pas obligée d’attendre la fin de 
l’enquête pour analyser les dysfonctionnements de 
ce commissariat, où trois décès ont eu lieu en deux 
ans. Combien de morts faut-il pour agir? Ce 
commissariat tue, et la ministre n’a rien fait! 
 
 
L’enquête connaît aussi des dysfonctionnements et 
des mensonges. Pourquoi la famille et la défense 
n’ont-elles pas accès à la vidéo? Que cache-t-on? 
Les gens n’ont pas confiance dans l’enquête parce 
que les deux décès précédents n’ont été suivis 
d’aucune mesure. La famille et les soutiens de 
Sourour Abouda ne lâcheront rien. Il est 
inacceptable de mourir dans un commissariat parce 
que l’on s’appelle Sourour, Farid ou Ibrahima. La 
ministre n’apporte aucune réponse, ce qui est 
scandaleux! Elle ne protège pas nos concitoyens. 
 

De regering werd 7.000 keer veroordeeld voor haar 
aanpak van de asielcrisis. Ze respecteert Justitie 
enkel als het haar goed uitkomt... 
 
De minister hoeft niet te wachten op het einde van 
het onderzoek om de disfuncties van dat 
politiebureau, waar in twee jaar tijd drie personen 
overleden zijn, te analyseren. Hoeveel doden zijn er 
nodig vooraleer men ingrijpt? In dit politiebureau 
vallen er doden en de minister heeft niets gedaan! 
 
Het onderzoek kampt ook met disfuncties en 
onwaarheden. Waarom hebben de familie en de 
verdediging geen toegang tot de videobeelden? Wat 
wordt er verborgen gehouden? De mensen hebben 
geen vertrouwen in het onderzoek omdat er na de 
twee vorige sterfgevallen niets ondernomen werd. 
De familie en de sympathisanten van Sourour 
Abouda zullen niet opgeven. Het is onaanvaardbaar 
dat men in een politiebureau sterft omdat men 
Sourour, Farid of Ibrahima heet. De minister geeft 
geen antwoord en dat is schandalig! Ze beschermt 
onze burgers niet. 
 

04.07  François De Smet (DéFI): Nous n'avons pas 

de raison de douter de l'indépendance du Comité P, 
mais vous ne semblez pas mesurer la gravité de 
cette loi des séries. Les forces de l'ordre méritent 
certes le respect et plus de soutien, mais nous avons 
besoin qu'elles soient insoupçonnables. Quand des 
faits aussi graves ont lieu, une transparence rapide 
est donc de mise. Des choses peuvent être faites 
sans attendre les conclusions de l'enquête. 
 
 
 
Ces trois décès suspects montrent qu'il y a un 
problème. Cela ne peut se produire dans un pays 
civilisé. Si l'état d'ébriété de Mme Abouda avait été 
constaté, elle aurait pu voir un médecin et, peut-être, 
être sauvée. Dans l'intérêt de la police et des 
citoyens, cette triste loi des séries ne peut rester 
sans suite. J'espère qu'un audit se penchera bientôt 
sur ce qui se passe dans ce commissariat, afin que 
nos concitoyens se sentent davantage protégés. 
 

04.07  François De Smet (DéFI): Wij hebben geen 

reden om aan de onafhankelijkheid van het 
Comité P te twijfelen, maar u lijkt de ernst van die 
reeks elkaar opeenvolgende incidenten niet te 
beseffen. De ordediensten verdienen weliswaar 
respect en meer ondersteuning, maar ze moeten 
onkreukbaar zijn. Wanneer er zich dergelijke 
ernstige feiten voordoen, is snelle transparantie 
geboden. Er kan al een en ander worden 
ondernomen zonder dat er op de conclusies van het 
onderzoek moet worden gewacht. 
 
Die drie verdachte overlijdens tonen aan dat er een 
probleem is. In een beschaafd land mag zoiets niet 
gebeuren. Als werd vastgesteld dat 
mevrouw Abouda in kennelijke staat van 
dronkenschap verkeerde, had men haar door een 
arts kunnen laten onderzoeken en had ze misschien 
gered kunnen worden. Die jammerlijke reeks van 
incidenten mag niet zonder gevolg blijven, in het 
belang van de politie en van de burgers. Ik hoop dat 
er binnenkort een onderzoek zal worden uitgevoerd 
naar wat er zich afspeelt in dat politiebureau, opdat 
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onze burgers zich beter beschermd zouden voelen.   
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

05 Question de Nabil Boukili à Annelies Verlinden 

(Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 
démocratique) sur "29 policiers poursuivis pour 
racisme et harcèlement" (55034681C) 
 

05 Vraag van Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De vervolging van 29 politieagenten 
wegens racisme en pestgedrag" (55034681C) 
 

05.01  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Vingt-neuf 

agents de la police locale d'Anvers sont poursuivis 
devant le tribunal pour racisme et harcèlement. On 
parle d'insultes, d'humiliations et agressions 
physiques à l'encontre de collègues d'origine 
étrangère, homosexuels ou avec des problèmes de 
santé. Malgré l'enquête interne, les faits ont 
continué. Le parquet d'Anvers s'est saisi de l'affaire 
quand la presse en a parlé. Il faut briser la loi du 
silence à la police et protéger les lanceurs d'alerte. 
Dans le cadre de la transposition de la directive 
européenne sur les lanceurs d'alerte, Petra De 
Sutter trouve pertinente notre proposition de créer 
un numéro vert pour ces dénonciations.  
 
 
 
Qu'en pensez-vous? Quelles autres mesures 
prendrez-vous? 
 

05.01  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Negenentwintig 

agenten van de Antwerpse lokale politie worden 
wegens racisme en intimidatie voor de rechtbank 
vervolgd. Ze worden beschuldigd van beledigingen, 
vernederingen en fysiek geweld tegen collega's van 
buitenlandse afkomst, homoseksuele collega's of 
collega's met gezondheidsproblemen. Ondanks het 
intern onderzoek gingen de feiten gewoon door. Het 
parket Antwerpen heeft de zaak opgenomen toen 
die in de pers verschenen was. De angst om te 
spreken bij de politie moet worden doorbroken en de 
klokkenluiders moeten bescherming krijgen. In het 
kader van de omzetting van de Europese 
klokkenluidersrichtlijn vindt minister De Sutter ons 
voorstel om een gratis telefoonnummer voor 
klokkenluiders in het leven te roepen relevant.  
 
Wat vindt u daarvan? Welke andere maatregelen 
zult u nemen? 
 

05.02  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

La police mène des actions préventives fructueuses 
pour contrer la discrimination et le racisme en son 
sein. Mais cela reste un point d'attention permanent. 
La police fédérale a instauré une politique d'intégrité 
qui élabore une image permanente des fonctions et 
processus vulnérables, surveille les risques et 
dilemmes d'intégrité, développe des projets et 
actions d'intégrité dans les directions, renforce le 
cadre, promeut le leadership éthique, et applique la 
législation sur le signalement des violation 
d'intégrité. 
 
Les États généraux de la police ont aussi abordé 
l'intégrité et la diversité. Le SPF Intérieur a piloté la 
campagne de respect mutuel. Entre 2019 et 2022, la 
police fédérale a organisé une campagne interne sur 
le respect. La directive européenne 2019/1937 a été 
transposée dans la loi belge sur les lanceurs d'alerte 
du 28 novembre 2022. La GPI y a intégré une partie 
sur la police. Les auteurs de signalement peuvent en 
référer au Comité P ou via le canal interne. Je plaide 
pour des mécanismes de plainte accessibles, 
indépendants et efficaces. Il faut créer une culture 
ouverte et de confiance pour permettre les 
dénonciations des violations.  
 

05.02 Minister Annelies Verlinden (Frans): De 

politie voert met succes preventieve acties om 
discriminatie en racisme intern tegen te gaan. Dit 
blijft niettemin een permanent aandachtspunt. De 
federale politie heeft een integriteitsbeleid ingevoerd 
waarbij er een permanent beeld van de kwetsbare 
functies en processen ontwikkeld, integriteitsrisico's 
en -dilemma's gemonitord, integriteitsprojecten 
en -acties in de directies ontwikkeld, het kader 
versterkt, ethisch leiderschap bevorderd en de 
wetgeving inzake het melden van 
integriteitsschendingen geïmplementeerd wordt. 
 
Op de Staten-Generaal van de Politie werd er ook op 
integriteit en diversiteit ingegaan. De FOD 
Binnenlandse Zaken heeft de campagne rond 
wederzijds respect geleid. Tussen 2019 en 2022 
heeft de federale politie een interne campagne rond 
respect georganiseerd. De Europese richtlijn 
2019/1937 werd in de Belgische klokkenluiderswet 
van 28 november 2022 omgezet. De GPI heeft daar 
een hoofdstuk over de politie in opgenomen. De 
klokkenluiders kunnen klachten aan het Comité P of 
via het intern kanaal melden. Ik pleit voor 
toegankelijke, onafhankelijke en effectieve 
klachtenmechanismen. Er moet een open en 
vertrouwenwekkende cultuur gecreëerd worden om 
het melden van schendingen mogelijk te maken. 
 

La loi et le Code du bien-être au travail prévoient De wet en de codex over het welzijn op het werk 
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plusieurs mécanismes pour lutter contre les risques 
psychosociaux, y compris la violence au travail et le 
harcèlement moral et sexuel. L'employeur doit 
évaluer les risques psychosociaux et prévoir des 
mesures de prévention. La confiance dans les 
mécanismes de plainte interne, surtout envers la 
ligne hiérarchique, est essentielle.  
 

voorzien in verschillende mechanismen in de strijd 
tegen de psychosociale risico’s, met inbegrip van 
geweld op het werk, pesterijen en seksueel 
grensoverschrijdend gedrag. De werkgever moet de 
psychosociale risico’s evalueren en 
preventiemaatregelen nemen. Het vertrouwen in het 
interne mechanisme voor de indiening van klachten, 
vooral ten aanzien van de hiërarchische lijn, is 
essentieel. 
 

05.03  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Vous promouvez 

la diversité dans les forces de police et vous luttez 
contre les atteintes à l'intégrité, mais il reste 
beaucoup de travail. Nos policiers, surtout quand ils 
sont issus d'une minorité quelconque, ne travaillent 
pas toujours en sécurité. La directive a été 
transposée mais elle doit se traduire en actes. Notre 
proposition de numéro vert constitue une piste, mais 
d'autres solutions sont possibles si elles garantissent 
l'anonymat et la protection du lanceur d'alerte. Ce 
n'est actuellement pas le cas. Il règne à la police un 
esprit corporatiste qui favorise l'omerta et les 
représailles. Ce n'est pas qu'une question d'intégrité, 
mais aussi de mécanismes de plaintes qui 
répondent aux difficultés rencontrées au sein des 
forces de police.  
 

05.03  Nabil Boukili (PVDA-PTB): U pleit voor meer 

diversiteit bij de politie en u bindt de strijd aan tegen 
integriteitsschendingen, maar er is nog veel werk 
voor de boeg. Onze politieagenten werken niet altijd 
in veiligheid, vooral wanneer ze tot een of andere 
minderheidsgroep behoren. De richtlijn werd 
omgezet, maar ze moet uitmonden in daden. Ons 
voorstel voor een groen nummer is een 
mogelijkheid, maar er kunnen ook andere 
oplossingen worden uitgewerkt als ze de anonimiteit 
en de bescherming van de klokkenluiders 
garanderen. Dat is momenteel niet het geval. Bij de 
politie is er sprake van een corporatistische 
mentaliteit, die een vorm van omerta en represailles 
in de hand werkt. Dat is niet alleen een kwestie van 
integriteit, maar ook van klachtenmechanismen die 
een antwoord bieden op de problemen bij de 
politiediensten.  
 

L'incident est clos. 
 
Le président: Les questions jointes nos 55034684C 
de M. Rigot et 55034926C de Mme Chanson sont 
reportées. 
 

Het incident is gesloten. 
 
De voorzitter: De samengevoegde vragen 
nrs. 55034684C van de heer Rigot en 55034926C 
van mevrouw Chanson worden uitgesteld. 
 

06 Question de Yngvild Ingels à Annelies 

Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et 
Renouveau démocratique) sur "Le commissaire 
général de la police fédérale" (55034701C) 
 

06 Vraag van Yngvild Ingels aan Annelies 

Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De commissaris-generaal van de federale 
politie" (55034701C) 
 

06.01 Yngvild Ingels (N-VA): Fin 2022, nous avons 

pu lire dans la presse une série de déclarations sur 
les reproches adressés à l'actuel commissaire 
général de la police fédérale. La ministre a dit qu’une 
évaluation de son mandat par la commission 
d'évaluation était prévue. Son mandat actuel expire 
à la mi-juin 2023. Un avis de vacance n'est pas 
encore paru au Moniteur belge. Pourrons-nous 
garantir la continuité? 
 

06.01  Yngvild Ingels (N-VA): Eind 2022 konden wij 

in de pers een aantal verklaringen lezen over de 
verwijten aan het adres van de huidige commissaris-
generaal van de federale politie. De minister sprak 
van een geplande evaluatie van het mandaat door 
de evaluatiecommissie. Het huidige mandaat loopt 
af half juni 2023. Er verscheen nog geen vacature in 
het Belgisch Staatsblad. Zullen we de continuïteit 
kunnen garanderen? 

 

06.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Dans une lettre datée du 1er décembre 
2022, le commissaire général m'a fait savoir, ainsi 
qu'au ministre de la Justice, que, pour des raisons 
personnelles, il souhaitait retirer la demande de 
renouvellement de son mandat. La procédure 
d'évaluation est dès lors sans objet. 
 
Je souhaite publier au moment opportun, en 

06.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Bij brief van 1 december 2022 heeft de commissaris-
generaal aan mij en de minister van Justitie laten 
weten dat hij om persoonlijke redenen de aanvraag 
tot hernieuwing van zijn mandaat wenste in te 
trekken. De evaluatieprocedure is daarom zonder 
voorwerp. 
 
Ik wil op het geschikte moment in samenwerking met 
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collaboration avec le ministre de la Justice, un avis 
au Moniteur belge précisant la déclaration de 
vacance du mandat, le délai de dépôt des 
candidatures et la composition de la commission de 
sélection. Dès la publication de cet avis, nous 
pourrons établir un rétroplanning pour la sélection et 
la désignation. Nous pourrons également recourir à 
des mandats temporaires. À l'heure actuelle, nous 
examinons cette possibilité en fonction des 
équilibres au sein de l'organisation. 
 

de minister van Justitie een oproep lanceren in het 
Belgisch Staatsblad met de vacantverklaring van het 
mandaat, de termijn voor het indienen van de 
kandidaturen en de samenstelling van de 
selectiecommissie. Eens gepubliceerd, kunnen we 
een retroplanning opstellen voor de selectie en de 
aanwijzing. We kunnen ook nog werken met tijdelijke 
mandaten. Momenteel bekijken we dit in samenhang 
met de evenwichten in de organisatie. 

 

06.03  Yngvild Ingels (N-VA): En réalité, il n'est plus 

possible de respecter le délai. Entre la lettre du 
1er décembre 2022 et maintenant, l'on disposait 
pourtant du temps nécessaire pour entamer la 
procédure. La police fédérale fait face à des défis 
énormes et il est très important que les ministres 
soutiennent la direction. Je demande instamment 
l’ouverture de cette procédure le plus rapidement 
possible et j’insiste également pour que l'on donne 
davantage de certitudes à la police fédérale. 
 

06.03  Yngvild Ingels (N-VA): Realistisch 

gesproken kan men de termijn niet meer 
respecteren. Tussen de brief van 1 december 2022 
en nu was er nochtans wel tijd om een en ander op 
te starten. De federale politie staat voor grote 
uitdagingen en het is zeer belangrijk dat het 
leiderschap wordt ondersteund door de ministers. Ik 
dring erop aan om die procedure zo snel mogelijk 
open te stellen en om de federale politie meer 
zekerheid te geven.  
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

07 Question de Yngvild Ingels à Annelies 

Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et 
Renouveau démocratique) sur "Le centre 
eurégional d'information et d'expertise (EURIEC)" 
(55034706C) 
 

07 Vraag van Yngvild Ingels aan Annelies 

Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "Het Euregionaal Informatie- en 
Expertisecentrum (EURIEC)" (55034706C) 
 

07.01  Yngvild Ingels (N-VA): À la demande des 

ministres Jambon, Reul et Grapperhaus, le projet 
EURIEC a été lancé en 2018. Ce centre d'expertise 
devait soutenir l'approche administrative de la 
criminalité transfrontalière, surtout par le partage 
d'informations. Le financement de ce projet se 
poursuit jusqu'à la fin du mois d'août 2023.  
 
Une évaluation du projet est-elle prévue? La ministre 
souhaite-t-elle poursuivre ce projet? Des 
discussions sont-elles en cours avec les ministres 
néerlandais et allemand? Ce projet peut-il continuer 
à être financé par des fonds européens? 
 

07.01  Yngvild Ingels (N-VA): Op vraag van de 

ministers Jambon, Reul en Grapperhaus werd in 
2018 het EURIEC-project gestart. Dit 
expertisecentrum moest de bestuurlijke aanpak van 
grensoverschrijdende criminaliteit ondersteunen, 
vooral via informatiedeling. De financiering van dit 
project loopt nog tot eind augustus 2023.  
 
Staat er een evaluatie van het project op de 
planning? Wil de minister dit project verderzetten? 
Lopen er gesprekken met de Nederlandse en Duitse 
ministers? Kan dit project verder via Europese 
fondsen worden gefinancierd?  
 

07.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Une évaluation est actuellement en 
cours et des concertations sont organisées avec 
l'Allemagne et les Pays-Bas. La prolongation du 
projet dépend également de la disponibilité de 
moyens européens. Le 13 mars, l'ambassadeur de 
Belgique aux Pays-Bas a rendu visite à l'EURIEC et 
y a déclaré que le projet ne bénéficierait plus de 
financements européens à partir du 1er septembre. 
Il dépendra dès lors du financement des trois pays 
concernés. La coopération internationale étant 
importante à nos yeux, nous examinons la manière 
dont nous pourrions continuer à financer l'EURIEC. 
Mais ce n’est là qu’une des nombreuses pistes que 
nous explorons afin de trouver des fonds. 
 

07.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Momenteel loopt er een evaluatie en er loopt ook 
overleg met Duitsland en Nederland. Of het project 
wordt verlengd, hangt ook af van de beschikbaarheid 
van Europese fondsen. Op 13 maart heeft de 
Belgische ambassadeur in Nederland EURIEC 
bezocht en hij heeft er verklaard dat het project geen 
Europese financiering meer zal krijgen vanaf 
1 september. Het wordt dus afhankelijk van 
financiering door de drie betrokken landen. Omdat 
we internationale samenwerking uiteraard belangrijk 
vinden, bekijken we nu hoe we EURIEC verder 
kunnen financieren. Het is echter maar één van de 
vele zoektochten naar geld.  
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07.03  Yngvild Ingels (N-VA): J'espère que la 

ministre trouvera les moyens nécessaires, car il 
s'agit d'un projet important. 
 

07.03  Yngvild Ingels (N-VA): Ik hoop dat de 

minister de nodige middelen vindt, want dit is een 
belangrijk project.  
 

L'incident est clos. 
 
Le président: La question n° 55034748C de 
Mme Leroy est transformée en question écrite. 
 

Het incident is gesloten. 
 
De voorzitter: Vraag nr. 55034748C van 
mevrouw Leroy wordt omgezet in een schriftelijke 
vraag. 
 

08 Questions jointes de 

- Sigrid Goethals à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La mission de surveillance confiée à la zone de 
police VLAS" (55034774C) 
- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden 
(Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 
démocratique) sur "Le préavis de grève des 
syndicats policiers lié à la protection du ministre 
de la Justice" (55034956C) 
 

08 Samengevoegde vragen van 

- Sigrid Goethals aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De bewakingsopdracht van de politiezone 
VLAS" (55034774C) 
- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De stakingsaanzegging v.d. 
politievakbonden in verband met de bescherming 
v.d. minister van Justitie" (55034956C) 
 

08.01  Sigrid Goethals (N-VA): La mission de 

surveillance du ministre de la Justice court déjà 
depuis des mois et demande beaucoup de temps et 
de personnel de la zone de police locale. Les 
syndicats de police auraient déposé un préavis de 
grève. 
 
Est-on entre-temps parvenu à un accord avec les 
syndicats? La ministre reconnaît-elle que les zones 
de police locale reçoivent trop peu d'informations sur 
de telles missions de surveillance? Un accès partiel 
à l'analyse des risques est-il envisageable? 
 

08.01  Sigrid Goethals (N-VA): De 

bewakingsopdracht van de minister van Justitie is al 
maanden aan de gang en slorpt heel wat tijd en 
personeel op van de lokale politiezone. Naar verluidt 
hebben de politievakbonden een 
stakingsaanzegging ingediend. 
 
Is er ondertussen een akkoord bereikt met de 
vakbonden? Is de minister het ermee eens dat lokale 
politiezones te weinig informatie krijgen over 
dergelijke bewakingsopdrachten? Is een 
gedeeltelijke inzage in de risicoanalyse mogelijk?  
 

08.02  Ortwin Depoortere (VB): Les syndicats de 

police ont déposé un préavis de grève parce qu'ils 
n'ont pas accès à l'analyse des risques de l'opération 
de surveillance du ministre de la Justice. 
 
 
Pourquoi la police locale ne peut-elle pas consulter 
cette analyse des risques? Depuis combien de 
temps cette opération est-elle en cours? Combien de 
membres du personnel sont-ils mobilisés à cet effet? 
Combien de temps la mission durera-t-elle encore? 
Un inspecteur de police doté d'un équipement de 
protection standard est-il suffisamment préparé pour 
cette tâche? Qui coordonne l'opération? Comment 
éviter une grève?  
 

08.02  Ortwin Depoortere (VB): De 

politievakbonden hebben een stakingsaanzegging 
ingediend omdat ze geen inzage krijgen in de 
risicoanalyse van de bewakingsoperatie van de 
minister van Justitie. 
 
Waarom mag de lokale politie die risicoanalyse niet 
inkijken? Hoelang loopt deze operatie al? Hoeveel 
personeel wordt ervoor ingeschakeld? Hoelang zal 
de opdracht nog duren? Is een gewone politie-
inspecteur met standaard veiligheidsuitrusting 
voldoende opgewassen voor deze taak? Wie 
coördineert de operatie? Hoe zal een staking worden 
vermeden? 
 

08.03  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): L'analyse des risques est basée sur un 
dossier judiciaire et est couverte par le secret 
professionnel et par le secret de l'instruction. Des 
explications sur les risques et les missions ont 
toutefois été fournies dans les ordres d'opération et 
dans des directives policières pour l'exécution de 
cette surveillance. La mission de surveillance du 

08.03 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De risicoanalyse is gebaseerd op een gerechtelijk 
dossier en valt onder het beroepsgeheim en onder 
het geheim van het onderzoek. De risico’s en de 
opdrachten werden wel toegelicht in operatieorders 
en politionele richtlijnen voor de uitvoering van deze 
bewaking. De beveiligingsopdracht van de minister 
is gestart op 29 december 2022. De operatie wordt 



 22/03/2023 CRABV 55 COM 1037 
 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LÉGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

14 

ministre a débuté le 29 décembre 2022. L'opération 
est coordonnée par le Centre de crise national. 
 
Le chef de corps de la zone de police VLAS a 
confirmé lors du comité de négociation du 21 février 
2023 que les personnes affectées à cette mission 
étaient équipées des moyens de protection 
nécessaires et étaient suffisamment formées pour 
les missions. Les organisations syndicales ont 
néanmoins décidé d'activer le préavis de grève. 
 
Le niveau de la menace pour le ministre et sa famille 
a entre-temps été adapté. 
 
Je suis toujours ouverte à un dialogue avec les 
organisations syndicales. Il y a de nombreux 
dossiers sur la table concernant l'avenir de la police 
et ce n'est pas en refusant de s'assoir à la table des 
négociations qu'une solution pourra être trouvée. Je 
continuerai de défendre les souhaits de la police 
dans le cadre des discussions budgétaires au sein 
du gouvernement. 
 

gecoördineerd door het Nationaal Crisiscentrum.  
 
 
De korpschef van de politiezone VLAS heeft tijdens 
het onderhandelingscomité van 21 februari 2023 
bevestigd dat de mensen met de nodige 
beschermingsmiddelen worden uitgerust en 
voldoende zijn opgeleid voor de opdrachten. De 
vakorganisaties hebben toch beslist om de 
stakingsaanzegging te activeren.  
 
Het dreigingsniveau voor de minister en zijn gezin is 
ondertussen aangepast.  
 
Mijn deur staat open voor een dialoog met de 
vakorganisaties. Er liggen veel belangrijke dossiers 
op tafel over de toekomst van de politie en 
wegblijven van de onderhandelingstafel zal niet naar 
een oplossing leiden. In het kader van de 
begrotingsbesprekingen binnen de regering, zal ik 
de wensen van de politie blijven verdedigen. 
 

08.04  Sigrid Goethals (N-VA): Les zones de police 

locale manquant de personnel, il leur est très difficile 
d’accomplir de telles missions de surveillance. Il est 
également compréhensible qu’elles veuillent 
connaître les risques encourus et qu'elles réclament 
dès lors un minimum d'informations. 
 

08.04  Sigrid Goethals (N-VA): De lokale 

politiezones zijn onderbemand en zulke 
bewakingsopdrachten zijn voor hen een zware 
dobber. Het is ook begrijpelijk dat zij willen weten 
welke risico’s zij lopen en daarom zouden ze toch 
een minimum aan informatie moeten krijgen.  
 

08.05  Ortwin Depoortere (VB): Lorsque les 

syndicats de police menacent de déposer un préavis 
de grève, il est, en fait, déjà trop tard. Je salue la 
déclaration de la ministre selon laquelle sa porte 
restera ouverte. Toutefois, les syndicats ne 
demandent pas à la ministre de décrocher la lune. 
J'espère que la ministre sera en mesure de tenir les 
promesses adaptées qu’elle a faites concernant 
l'accord salarial. 
 

08.05  Ortwin Depoortere (VB): Als 

politievakbonden met een stakingsaanzegging 
dreigen, is het eigenlijk al te laat. Ik ben blij dat de 
minister verklaart dat haar deur openblijft. De eisen 
van de vakbonden zijn echter niet zo hoog. Ik hoop 
dat de minister de aangepaste beloften over het 
loonakkoord zal kunnen waarmaken. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

09 Questions jointes de 

- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La mobilisation des pompiers" (55034805C) 
- Vanessa Matz à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La manifestation des pompiers le 7 mars 2023" 
(55034935C) 
- Eric Thiébaut à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Les pompiers" (55035003C) 
- Julie Chanson à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La grève des pompiers" (55035011C) 
 

09 Samengevoegde vragen van 

- Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De actiedag van de brandweerlieden" 
(55034805C) 
- Vanessa Matz aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De manifestatie van de brandweerlieden op 
7 maart 2023" (55034935C) 
- Eric Thiébaut aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De brandweerlieden" (55035003C) 
- Julie Chanson aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
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over "De staking van de brandweerlieden" 
(55035011C) 
 

09.01  Vanessa Matz (Les Engagés): Il y a deux 

semaines, les pompiers manifestaient massivement. 
Les raisons sont multiples: manque 
d'investissements, manque en personnel et en 
matériel, mais aussi conditions de pension d'agents 
opérationnels. 
 
La Fédération Royale de Corps des Sapeurs-
Pompiers (FRCSPB) indique un manque d'environ 
3 000 pompiers, ce qui engendre une augmentation 
du coût de la Sécurité civile de 195 millions d'euros. 
La Fédération pointe aussi la difficulté de recruter 
des volontaires. 
 
 
Les pompiers attendent une meilleure politique 
concernant les conditions de départ à la pension 
mais aussi en termes de bien-être, avec la 
reconnaissance du cancer comme maladie 
professionnelle. Les agressions envers le personnel 
de secours sont aussi un point clé.  
 
Par ailleurs, les zones de secours sont sous-
financées. Sur un coût global de 907 millions 
d'euros, il n'y a que 38 % pour le fédéral: on est loin 
du 50/50 prévu par la loi du 15 mai 2007. 
 
 
 
Le fédéral n'a pas prévu d'augmentation 
automatique des dotations aux zones de secours 
alors qu'il continue à charger les communes d'une 
série de missions. Avec le démantèlement de la 
Protection civile, ces zones ne bénéficient plus d'une 
aide de première ligne. Et le fédéral peine à en finir 
avec ce sous-financement. Or, le refinancement de 
la Sécurité civile est indispensable à la sécurité de 
nos concitoyens. 
 

09.01  Vanessa Matz (Les Engagés): Twee weken 

geleden werd er massaal betoogd door 
brandweerlui. Daar waren tal van redenen voor: 
gebrek aan investeringen, een tekort aan personeel 
en materieel, maar ook de pensioenvoorwaarden 
voor het operationele personeel. 
 
De Franstalige vleugel van de Koninklijke Belgische 
Brandweerfederatie (FRCSPB) wijst erop dat er 
ongeveer 3.000 brandweerlui te weinig zijn. Dat 
tekort wegwerken zou ertoe leiden dat de kosten 
voor de civiele veiligheid met 195 miljoen euro 
zouden stijgen. De federatie wijst ook op de 
moeilijkheid om vrijwilligers aan te trekken. 
 
De brandweerlui verwachten betere 
pensioenvoorwaarden, maar ook een beter 
welzijnsbeleid, met de erkenning van kanker als 
beroepsziekte. De gevallen van agressie tegen het 
personeel van de hulpdiensten zijn ook een cruciaal 
issue. 
 
Bovendien zijn de hulpverleningszones 
ondergefinancierd. Van het totale kostenplaatje van 
907 miljoen euro neemt de federale overheid slechts 
38 % voor haar rekening: we zijn ver verwijderd van 
de 50-50-kostenverdeling waarin de wet van 15 mei 
2007 voorziet. 
 
De federale regering heeft geen automatische 
verhoging gepland van de dotaties aan de 
hulpverleningszones, terwijl ze een reeks taken blijft 
doorschuiven naar de gemeenten. Door de 
ontmanteling van de Civiele Bescherming hebben 
die zones geen eerstelijnshulp meer. De federale 
overheid slaagt er maar niet in een eind te maken 
aan die onderfinanciering. Voor de veiligheid van 
onze medeburgers is het echter onontbeerlijk dat er 
opnieuw meer middelen voor de civiele veiligheid 
worden geoormerkt. 
 

Comment répondrez-vous aux demandes légitimes 
des pompiers? Concernant le commissionnement de 
certains majors et capitaines, pourquoi n'avez-vous 
pas organisé une formation OFF4 permettant 
d'accéder au grade de colonel? Qu'est-ce qui vous 
en a empêché? Pourquoi n'avez-vous pas modifié le 
statut du personnel des pompiers, s'il devait en être 
ainsi? 
 

Welk antwoord zult u bieden op de rechtmatige eisen 
van de brandweerlieden? Wat de aanstelling van 
een aantal majoors en kapiteins betreft, waarom 
hebt u geen brevetopleiding OFF4 georganiseerd, 
die men moet volgen om bevorderd te kunnen 
worden tot kolonel? Wat let u om dat te doen? 
Waarom hebt u het personeelsstatuut van de 
brandweerlieden niet gewijzigd, als dat nodig moest 
zijn? 
 

09.02  Éric Thiébaut (PS): Ce 7 mars, les pompiers 

ont une nouvelle fois manifesté pour de meilleures 
conditions de travail: engagements, refinancement, 
bien-être au travail, lutte contre les agressions 
étaient quelques-unes des revendications.  
 

09.02  Éric Thiébaut (PS): Op 7 maart hebben de 

brandweerlieden nogmaals gemanifesteerd voor 
betere werkomstandigheden: aanwervingen, een 
herfinanciering, welzijn op het werk, en de strijd 
tegen agressie waren enkele van hun eisen.  
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Pouvez-vous faire état des échanges que vous avez 
eus avec la délégation de pompiers, ambulanciers et 
agents des zones de secours? Qu'avez-vous 
répondu à leurs revendications sur les plans humain, 
sociaux mais aussi en termes de lutte contre les 
agressions? Avez-vous pris des engagements? Par 
ailleurs, une des revendications portait sur la 
reconnaissance du cancer comme maladie 
professionnelle pour les pompiers. Quelle est votre 
position en la matière et quelles initiatives avez-vous 
prises? 
 

Kunt u meer toelichting geven over uw gesprek met 
de delegatie van de brandweerlieden, ambulanciers 
en agenten van de hulpverleningszones? Wat is uw 
antwoord op hun eisen op menselijk en sociaal vlak 
maar ook op het vlak van de strijd tegen agressie 
waarvan zij het slachtoffer zijn? Hebt u beloften 
gedaan? Een van hun eisen betreft de erkenning van 
kanker als beroepsziekte voor brandweerlieden. Wat 
is uw standpunt hierover, en welke initiatieven hebt 
u genomen? 
 

09.03  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

Je suis sensible aux points invoqués par les 
syndicats. Lors de nos rencontres, nous avons 
examiné la meilleure réponse aux agressions envers 
les secours, à la fin de carrière et aux moyens pour 
les zones de secours. 
 
 
On a déjà pris des mesures contre les agressions 
envers les pompiers et les ambulanciers et d'autres 
sont prévues. Je vous renvoie à la circulaire sur le 
sujet. Une campagne de communication externe a 
aussi été lancée. 
 
 
Ensuite, mon administration travaille à des 
dispositions de fin de carrière pour maintenir la 
fonction de pompier le plus longtemps possible en 
tenant compte de l'âge. Sur la fin de carrière et le 
bien-être, sur base des contributions des syndicats, 
nous rechercherons ensemble des solutions en 
fonction du budget et de l'accord de gouvernement. 
 
 
La formation OFF-4 formant les colonels est 
organisée depuis cette année. L'Université de Mons 
organise la session francophone et celle d'Hasselt la 
session néerlandophone.  
 
Outre la trajectoire budgétaire décidée par le 
gouvernement en octobre 2020, le dernier conclave 
a décidé d'indexer pour 2023 les dotations fédérales 
des zones de secours et du SIAMU. 
 

09.03 Minister Annelies Verlinden (Frans): Ik heb 

een open oor voor de punten die door de vakbonden 
vermeld werden. Tijdens onze ontmoetingen hebben 
we onderzocht hoe we het best kunnen reageren op 
geweld tegen de hulpverleners en hoe we het 
loopbaaneinde en de middelen voor de 
hulpverleningszones kunnen verbeteren.  
 
We hebben al maatregelen genomen om geweld 
tegen brandweerlieden en ambulanciers in te 
dammen en er komen in dat verband nog extra 
maatregelen. Ik verwijs naar de omzendbrief 
hierover. Er werd eveneens een externe 
communicatiecampagne gelanceerd. 
 
Voorts werkt mijn administratie aan 
eindeloopbaanregelingen die het voor de 
brandweerlieden mogelijk moeten maken om, 
rekening houdend met de leeftijd, hun functie zo lang 
mogelijk uit te oefenen. Inzake het loopbaaneinde en 
het welzijn zoeken we op basis van de input van de 
vakbonden samen naar oplossingen, afhankelijk van 
het budget en het regeerakkoord. 
 
De opleiding OFF-4 voor de bevordering tot kolonel 
wordt sinds dit jaar georganiseerd. De Université de 
Mons organiseert de Franstalige opleiding en de 
Universiteit Hasselt de Nederlandstalige.  
 
Naast het begrotingstraject dat in oktober 2020 door 
de regering vastgelegd werd, werd er tijdens het 
jongste begrotingsconclaaf beslist dat de federale 
dotaties van de hulpverleningszones en de DBDMH 
in 2023 geïndexeerd zouden worden.  
 

Le total des dotations fédérales s'élève à 
200 millions d'euros en 2023. 
 
J'envisage d'inscrire l'indexation des dotations 
fédérales dans la loi pour qu'elles suivent 
l'augmentation du coût de la vie. Cela fait partie des 
discussions budgétaires du gouvernement. 
 
 
Des réunions de travail avec les syndicats sur la 
reconnaissance du cancer comme maladie 
professionnelle sont prévues. Et je soutiens une 
étude de la KUL sur les substances toxiques que les 

Alles bij elkaar bedragen de federale dotaties 
200 miljoen euro in 2023. 
 
Ik overweeg om de indexering van de federale 
dotaties op te nemen in de wet om ervoor te zorgen 
dat ze mee evolueren met de stijgende kosten van 
levensonderhoud. Dat maakt deel uit van de 
begrotingsbesprekingen van de regering. 
 
Er staan ook werkvergaderingen gepland met de 
vakbonden over de erkenning van kanker als 
beroepsziekte. Daarnaast ondersteun ik een studie 
van de KU Leuven over de giftige stoffen waarmee 
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pompiers rencontrent sur le terrain. 
 

brandweerlui op het terrein in contact komen.  
 

09.04  Vanessa Matz (Les Engagés): Les dotations 

restent insuffisantes. Lors du conclave budgétaire, 
vous devez encore obtenir l'indexation automatique 
dans la loi. Mais la Vivaldi n'a pas retenu notre texte 
déposé il y a deux ans.  
 
 
Pour 2023, vous avez accepté l'indexation. Elle est 
urgente pour que les zones de secours se projettent 
dans l'avenir. Mais cela ne suffit pas au regard des 
défis qui sont les leurs. J'aurais préféré que votre 
projet de loi soit voté ici et que vous sollicitiez ensuite 
les moyens au conclave plutôt que le soumettre au 
conclave. On pourrait penser que c'est un one shot 
pour 2024.  
 

09.04  Vanessa Matz (Les Engagés): De dotaties 

blijven ondermaats. Tijdens het begrotingsconclaaf 
moet u nog proberen te verkrijgen dat de 
automatische indexering in de wet wordt 
opgenomen. De Vivaldiregering heeft de tekst die wij 
twee jaar geleden indienden, echter verworpen. 
 
Voor 2023 hebt u de indexering toegestaan. Die is 
dringend nodig zodat de hulpverleningszones 
plannen kunnen maken voor de toekomst. Dat 
volstaat echter niet gezien de uitdagingen waar ze 
voor staan. Ik had liever gezien dat u uw 
wetsontwerp eerst liet goedkeuren in het Parlement 
en dat u vervolgens de nodige middelen zou vragen 
tijdens het conclaaf in plaats van dat u het ontwerp 
voorlegt aan het conclaaf. Dat wekt immers de indruk 
dat het om een eenmalige maatregel gaat voor 2024.  
 

09.05  Éric Thiébaut (PS): Les zones ont reçu votre 

circulaire concernant la violence envers les services 
de secours. Des mesures ont été prises, ce qui est 
positif pour nos pompiers et ambulanciers.  
 
 
 
Concernant les fins de carrière et les pensions, la 
spécificité de la fonction de pompier nécessite des 
dispositions particulières. La ministre des Pensions 
dit que le dossier est entre vos mains. 
 
 
Les pompiers sont davantage touchés par le cancer. 
Les nouvelles dispositions sur le nettoyage des 
équipements imbibés de substances dangereuses 
sont appliquées, mais la demande de 
reconnaissance du cancer persiste. 
 
 
Je vais m'assurer que l'aile socialiste du 
gouvernement soutienne le projet de loi sur 
l'indexation automatique des dotations fédérales. 
C'est important pour les zones de secours et les 
pompiers. 
 

09.05  Éric Thiébaut (PS): De zones hebben uw 

omzendbrief betreffende geweld tegen operationele 
personeelsleden van hulpverleningszones 
ontvangen. Er werden maatregelen genomen, en dat 
is een goede zaak voor onze brandweerlieden en 
ambulanciers. 
 
Wat het loopbaaneinde en de pensioenen betreft, 
vereist de specificiteit van het beroep van 
brandweerman dat er bijzondere bepalingen gelden. 
De minister van Pensioenen zegt dat het dossier in 
uw handen is.  
 
Brandweerlieden hebben een verhoogd 
kankerrisico. Er worden nieuwe maatregelen 
toegepast met betrekking tot het reinigen van de 
uitrusting wanneer die doordrenkt is met gevaarlijke 
stoffen, maar men eist toch dat kanker als 
beroepsziekte erkend wordt. 
 
Ik zal mij ervan vergewissen dat de socialistische 
vleugel van de regering het wetsontwerp betreffende 
de automatische indexering van de federale dotaties 
steunt. Dat is belangrijk voor de hulpverleningszones 
en de brandweer. 
 

L'incident est clos. 

 
Het incident is gesloten. 

 

10 Question de Ben Segers à Annelies Verlinden 

(Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 
démocratique) sur "La formation spécialisée en 
matière de traite et de trafic d'êtres humains" 
(55034851C) 
 

10 Vraag van Ben Segers aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De gespecialiseerde opleiding inzake 
mensenhandel en mensensmokkel" (55034851C) 
 

10.01 Ben Segers (Vooruit): Lors de la discussion 

de sa note de politique générale, le ministre de la 
Justice a annoncé que dans le cadre du 
renforcement de la PJF avec 40 enquêteurs 
supplémentaires, une formation débuterait en 
février. 

10.01  Ben Segers (Vooruit): Bij de bespreking van 

zijn beleidsnota kondigde de minister van Justitie 
aan dat in het kader van de versterking van de FGP 
met 40 bijkomende rechercheurs in februari een 
opleiding van start zou gaan. 
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La ministre peut-elle détailler toutes les modalités de 
cette formation? Qui est censé la suivre? Cette 
formation sera-t-elle évaluée et, dans l'affirmative, 
après quel laps de temps? Complétée par cette 
formation spécialisée, la formation de base suffira-t-
elle dans le cadre de la lutte contre des phénomènes 
tels que le trafic et la traite des êtres humains? 
 

 
Kan de minister alle modaliteiten van die opleiding 
toelichten? Wie wordt geacht die opleiding te 
volgen? Zal de opleiding worden geëvalueerd en zo 
ja, na welke periode? Volstaat naast deze 
gespecialiseerde opleiding de basisopleiding in de 
strijd tegen fenomenen als mensensmokkel en 
mensenhandel?  

 

10.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): La formation continue en matière de 
traite et de trafic des êtres humains permet 
d'approfondir les connaissances et les compétences 
acquises au cours des formations judiciaires 
fonctionnelles. Le groupe cible est composé des 
enquêteurs qui travaillent déjà dans le domaine et/ou 
qui souhaitent approfondir leurs connaissances 
théoriques et/ou pratiques en la matière. 
 
La formation a vu le jour grâce à une coopération 
intensive entre l'Académie nationale de police 
(ANPA) et la section traite et trafic des êtres humains 
de la Direction de la lutte contre la criminalité grave 
et organisée au sein de la PJF. Des partenaires 
internes et externes ont apporté leur contribution à 
la formation et au syllabus. Les partenaires ANPA, 
DJSOC, POLLOC, POLFED et SPF Justice, le 
ministère public, le parquet fédéral, les auditeurs et 
les magistrats de référence, les centres pour 
l'accueil et l'accompagnement des victimes de la 
traite des êtres humains et de formes graves de trafic 
des êtres humains, les services d'inspection et la 
DGJ continueront de coopérer intensivement pour 
développer le syllabus. 
 
 
Les formateurs sont des policiers et des magistrats 
spécialisés. 
 
La formation est organisée par l'Académie nationale 
de police et dure 42 heures. À l'heure actuelle, 
24 participants néerlandophones et 12 participants 
francophones sont inscrits aux prochaines sessions, 
principalement des membres de la PJF, ainsi que 
quelques membres de la POLLOC et de la police 
aéronautique. Une évaluation du processus est 
effectuée avec les étudiants à la fin de chaque 
session. 
 

10.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De voortgezette opleiding mensenhandel en 
mensensmokkel verdiept de kennis en de 
competenties verworven tijdens de functionele 
gerechtelijke opleidingen. De doelgroep bestaat uit 
de onderzoekers die al werken in het domein en/of 
die hun theoretische en/of praktische kennis ter zake 
willen verdiepen. 
 
 
De opleiding is tot stand gekomen dankzij een 
intensieve samenwerking tussen de Nationale 
Politieacademie (ANPA) en de sectie 
mensensmokkel en mensenhandel van de directie 
van de bestrijding van de zware en georganiseerde 
criminaliteit binnen de FGP. Zowel interne als 
externe partners hebben meegewerkt aan de 
opleiding en de syllabus. De partners ANPA, 
DJSOC, LOKPOL, FEDPOL, de FOD Justitie, het 
openbaar ministerie, het federaal parket, de 
auditeurs en referentiemagistraten, de centra voor 
de opvang en de begeleiding van slachtoffers van 
mensenhandel en ernstige vormen van 
mensenhandel, de inspectiediensten en de DGJ 
zullen intensief blijven samenwerken om de syllabus 
te ontwikkelen. 
 
De docenten zijn gespecialiseerde 
politiemedewerkers en magistraten. 
 
De opleiding wordt georganiseerd door de Nationale 
Politieacademie en duurt 42 uur. Momenteel zijn 
24 Nederlandstalige en 12 Franstalige deelnemers 
ingeschreven voor de volgende sessies, 
voornamelijk leden van de FGP, naast enkele leden 
van de LOKPOL en de Luchtvaartpolitie. Aan het 
einde van elke sessie wordt met de studenten een 
procesevaluatie uitgevoerd. 

 

10.03  Ben Segers (Vooruit): L'accord de 

gouvernement prévoyait déjà que la lutte contre la 
traite des êtres humains redeviendrait une priorité 
politique absolue. Cette ambition est désormais 
concrétisée. Nous nous en réjouissons. 
 

10.03  Ben Segers (Vooruit): Het regeerakkoord 

bepaalde al dat de strijd tegen mensenhandel 
opnieuw een absolute beleidsprioriteit zou worden. 
Hiermee wordt de daad bij het woord gevoegd. Wij 
zijn daar heel blij mee. 
 

L'incident est clos. 
 
Le président: La question n° 55034860C de 
Mme Bonaventure est reportée. 
 

Het incident is gesloten. 
 
De voorzitter: Vraag nr. 55034860C van 
mevrouw Bonaventure wordt uitgesteld. 
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11 Question de Ben Segers à Annelies Verlinden 

(Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 
démocratique) sur "Le rôle de la police 
aéronautique dans le cadre des transferts Dublin 
et des rapatriements" (55034870C) 
 

11 Vraag van Ben Segers aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De rol van de Luchtvaartpolitie bij 
Dublintransfers en repatriëringen" (55034870C) 
 

11.01  Ben Segers (Vooruit): Dans une réponse, la 

secrétaire d'État de Moor a imputé la diminution 
illogique des transferts de demandeurs d'asile à la 
capacité trop limitée au sein de la police 
aéronautique. 
 
En quoi consiste précisément le problème? Ce 
problème se pose-t-il non seulement avec les 
transferts Dublin, mais également avec les 
rapatriements en dehors de l'UE? Est-il dû aux 
exigences de la police aéronautique en ce qui 
concerne le séjour dans les pays d'origine et le 
voyage de retour? Comment la ministre évalue-t-elle 
la situation? À combien de reprises un transfert 
Dublin n'a pas pu avoir lieu en raison de problèmes 
de capacité au sein de la police aéronautique? De 
quelle manière et dans quel délai la ministre entend-
elle résoudre ce problème? Comment la ministre 
entend-elle veiller à ce que les accords soient d’une 
clarté telle que des drames comme celui de Semira 
Adamu ne puissent plus se reproduire? 
 

11.01  Ben Segers (Vooruit): In een antwoord 

schreef staatssecretaris de Moor de onlogisch 
dalende transfers van asielzoekers toe aan een te 
beperkte capaciteit bij de Luchtvaartpolitie.  
 
 
Wat is precies het probleem? Speelt dat probleem 
niet alleen bij de Dublintransfers, maar ook bij de 
repatriëringen naar buiten de EU? Heeft een en 
ander te maken met eisen van de Luchtvaartpolitie 
inzake het verblijf in de herkomstlanden en inzake de 
terugreis? Hoe beoordeelt de minister dat? Hoeveel 
keer kon een Dublintransfer niet doorgaan door 
capaciteitsproblemen bij de Luchtvaartpolitie? Hoe 
en tegen wanneer wil de minister dit oplossen? Hoe 
wil de minister ervoor zorgen dat de afspraken zo 
duidelijk zijn dat er geen drama’s zoals met Semira 
Adamu meer kunnen gebeuren?  
 

11.02 Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Les transferts Dublin sont très 
spécifiques et ils sont liés à toute une série de règles 
et d'accords qui ne dépendent pas entièrement de la 
police aéronautique. Nous dépendons pour partie 
d'autres pays, qui peuvent par exemple refuser des 
transferts pendant une certaine période et ne s'en 
privent pas. La bureaucratie constitue également un 
obstacle majeur. 
 
Chacun sait que la police aéronautique fait face à 
une importante pénurie de personnel. D'après mes 
informations, cette pénurie n'a empêché aucun 
transfert. Des annulations ont, certes, eu lieu à 
intervalles réguliers, mais généralement à cause du 
segment de vol ou parce que le pays de destination 
n'a pas marqué son accord. 
 
 
Pour maintenir le nombre d'escorteurs, des 
sélections et des formations ont de nouveau été 
organisées cette année. Outre les recrutements au 
sein de la police aéronautique, l'attention est 
également portée sur des escorteurs externes issus 
des aéroports régionaux. 
 
Les priorités sont établies en concertation avec 
l'Office des étrangers. Les transferts Dublin sont 
programmés pour la première date disponible, un 
certain temps à l'avance. Chaque lundi, une 
concertation opérationnelle a lieu entre l'Office des 
étrangers et la police aéronautique sur les dossiers 

11.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Dublintransfers zijn heel specifiek en gebonden aan 
een hele reeks regels en afspraken die de 
Luchtvaartpolitie niet allemaal in de hand heeft. We 
zijn voor een deel daarvan afhankelijk van andere 
landen en die kunnen bijvoorbeeld een periode 
transfers weigeren en dat doen ze volop. Ook de 
bureaucratie vormt een grote hindernis.  
 
 
Het is geen geheim dat de Luchtvaartpolitie met een 
groot personeelstekort kampt. Volgens mijn 
informatie zijn er geen transfers gevonden die 
daardoor niet hebben plaatsgevonden. 
Annuleringen vinden wel geregeld plaats, maar 
meestal komt dat door het vluchtsegment of door het 
feit dat het land van bestemming geen akkoord heeft 
gegeven. 
 
Om het aantal escorteurs op peil te houden, werden 
er dit jaar opnieuw selecties en opleidingen 
georganiseerd. Naast de aanwervingen bij de 
Luchtvaartpolitie wordt ook ingezet op externe 
escorteurs uit de regionale luchthavens.  
 
 
De prioriteiten worden samen met de DVZ bepaald. 
De Dublintransfers worden geruime tijd op voorhand 
ingepland op de eerste beschikbare datum. Elke 
maandag is er een operationeel overlegmoment 
tussen de DVZ en de Luchtvaarpolitie over de 
dossiers op korte termijn en ook om de prioriteiten te 
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à court terme, ainsi que pour déterminer les priorités. 
 

bepalen. 
 

11.03  Ben Segers (Vooruit): La réponse de la 

ministre ne correspond pas à celle de la secrétaire 
d'État de Moor. Cela me surprend donc. La ministre 
devrait peut-être clarifier ce point avec elle, dès lors 
qu’elle évoque la capacité de la police aéronautique. 
 

11.03  Ben Segers (Vooruit): Het antwoord van de 

minister spoort niet met dat van staatssecretaris de 
Moor. Het verbaast me dus. Misschien moet de 
minister dat met haar uitklaren, want zij wijst wel naar 
de capaciteit van de Luchtvaartpolitie.  

 
L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

12 Questions jointes de 

- Eva Platteau à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La présence de demandeurs d'asile dans les 
futurs bureaux du Centre de crise National" 
(55035127C) 
- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La situation au squat des demandeurs d'asile de 
Saint-Josse" (55035161C) 
 

12 Samengevoegde vragen van 

- Eva Platteau aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "Asielzoekers in de toekomstige kantoren 
van het Nationaal Crisiscentrum" (55035127C) 
- Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De situatie in het door asielzoekers bezette 
kraakpand in Sint-Joost" (55035161C) 
 

12.01  Nabil Boukili (PVDA-PTB): La situation 

s'aggrave au squat de Saint-Josse où 
70 demandeurs d'asile sont réfugiés. La police mène 
un véritable état de siège. Le 12 mars, un policier a 
braqué une arme vers la foule rassemblée en 
solidarité. 
 
Pourquoi un tel déploiement de force? Pourquoi 
empêcher la livraison de nourriture aux occupants? 
Qui a autorisé l'usage de fusils FN-303? Quel est le 
cadre légal et la justification de leur usage par les 
policiers? 
 

12.01  Nabil Boukili (PVDA-PTB): De situatie in het 

kraakpand in Sint-Joost waar 70 asielzoekers 
verblijven, verslechtert. De politie is overgegaan tot 
een heuse belegering. Op 12 maart heeft een 
politieagent een wapen gericht op de groep mensen 
die uit solidariteit ter plaatse samengekomen was.   
 
Waarom wordt er zo een grote politiemacht ingezet? 
Waarom mag er geen voedsel afgegeven worden 
aan de personen die zich in het gebouw bevinden? 
Wie heeft er toestemming gegeven voor het gebruik 
van FN-303-geweren? Wat is het wettelijke kader 
voor het gebruik van die wapens door politieagenten 
en hoe wordt het gebruik ervan verantwoord? 
 

12.02  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Le dimanche 

12 mars, une septantaine de demandeurs d'asile se 
sont installés dans les futurs bureaux du Centre de 
crise national à Saint-Josse-ten-Noode, après avoir 
déjà été précédemment expulsés de l'entrepôt "Allée 
du Kaai" situé à l'avenue du Port. Dès dimanche soir, 
des combis de police et des canons à eau sont 
apparus à proximité du bâtiment afin de préparer 
l'expulsion. Ces personnes ont été expulsées du 
bâtiment, mais aucun accueil alternatif n'a été 
organisé pour elles. Pourtant, elles avaient droit à un 
accueil, mais, en raison de la crise de l'accueil, 
Fedasil n'a pas pu leur proposer une place dans 
l'immédiat. 
 
Qui a donné l'ordre d'évacuer le bâtiment? Qui a 
ordonné à des ouvriers de forer des trous dans le 
toit? La ministre était-elle au courant de ce fait? 
Quels étaient les acteurs concernés? La ministre 
s'est-elle concertée avec la secrétaire d'État de Moor 
pour veiller à ce que ces personnes puissent 
bénéficier d'un abri ailleurs? Y a-t-il encore 
aujourd'hui des demandeurs d'asile présents dans 

12.02  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Op zondag 

12 maart namen een zeventigtal asielzoekers hun 
intrek in de toekomstige kantoren van het Nationaal 
Crisiscentrum te Sint-Joost-ten-Node, nadat ze 
reeds eerder uit de loods Allee du Kaai in de 
Havenlaan waren gezet. Reeds zondagavond 
verschenen politiebusjes en waterkanonnen in de 
omgeving van het gebouw om de uitzetting voor te 
bereiden. Die mensen werden door de politie uit het 
gebouw gezet, maar er was voor hen geen 
alternatieve opvang georganiseerd. Nochtans 
hadden zij recht op opvang, maar vanwege de 
opvangcrisis kon Fedasil ze niet meteen een plaats 
aanbieden. 
 
Wie heeft de opdracht gegeven om het gebouw te 
ontruimen? Wie gaf werklui de opdracht om gaten te 
boren in het dak? Was de minister daarvan op de 
hoogte? Welke actoren waren erbij betrokken? Heeft 
de minister overlegd met staatssecretaris de Moor 
om ervoor te zorgen dat die mensen elders onderdak 
zouden kunnen krijgen? Zijn er vandaag nog steeds 
asielzoekers aanwezig in het toekomstige kantoor 
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les futurs bureaux du Centre de crise national? 
 

van het Nationaal Crisiscentrum? 
 

12.03  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Le bâtiment "Allée du Kaai" situé à 
Molenbeek a été évacué à la suite d'un arrêté pris 
par le bourgmestre en raison de l'insalubrité du 
bâtiment et de la présence possible d'amiante. 
 
La zone de police Bruxelles-Nord a été informée le 
dimanche 12 mars vers 15 heures d'un 
attroupement à hauteur des futurs bureaux du 
Centre de crise national. 
 

12.03 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Het gebouw Allee du Kaai in Molenbeek werd 
ontruimd ingevolge een besluit van de burgemeester 
wegens de onbewoonbaarheid van het gebouw en 
de mogelijke aanwezigheid van asbest. 
 
De politiezone Brussel-Noord werd op zondag 
12 maart omstreeks 15 uur op de hoogte gebracht 
van een samenscholing ter hoogte van de 
toekomstige kantoren van het Nationaal 
Crisiscentrum. 
 

(En français) Un patrouille de police a été 
immédiatement dépêchée et a constaté l'accès forcé 
au bâtiment, des barricades intérieures ainsi que 
l'occupation par 70 personnes alors que 50 activistes 
soutenaient l'action à l'extérieur et bloquaient l'accès 
à la police. Au vu du risque de troubles, la police 
locale a déployé un premier dispositif avec ses 
moyens puis a recouru à la police fédérale.  
 

(Frans) Er werd onmiddellijk een politiepatrouille ter 
plaatse gezonden, die vaststelde dat er met geweld 
toegang tot het gebouw was verkregen, dat er 
binnen barricades waren opgeworpen en dat het 
door 70 personen bezet werd, terwijl er buiten 
50 activisten de actie ondersteunden en de toegang 
van de politie blokkeerden. Gelet op het risico van 
rellen heeft de lokale politie eerst de eigen middelen 
ingezet en vervolgens de federale politie 
ingeschakeld. 
 

(En néerlandais) Le 12 mars, la police a reçu l'ordre 
de geler la situation afin d'empêcher toute nouvelle 
intrusion dans le squat et de recueillir des 
informations sur les intentions des manifestants et 
des occupants. La Régie des Bâtiments, propriétaire 
et gestionnaire du squat, a également été contactée 
et des directives ont été demandées aux autorités 
administratives et judiciaires. Cette phase s'est 
achevée le 13 mars à 19 heures, date à laquelle la 
surveillance complète a été confiée à la police 
fédérale. Pour l'instant, aucune ordonnance 
d’évacuation n'a été émise. 
 
Nous suivons de près la situation et nous nous 
concertons avec la secrétaire d'État à l'Asile et la 
Migration et le secrétaire d'État chargé de la Régie 
des Bâtiments sur les solutions possibles pour les 
occupants du squat. Des places d’accueil 
alternatives ont été proposées, mais les occupants 
ont refusé cette proposition. La Régie attend une 
ordonnance du juge de paix sur l’évacuation de 
l'immeuble cette semaine. 
 
Mes collègues chargés de l'Asile et la Migration et 
de la Régie des Bâtiments pourront vous fournir les 
informations les plus récentes sur ce dossier. 
 

(Nederlands) De politie kreeg op 12 maart de 
opdracht de situatie te bevriezen, zodat de verdere 
indringing in het pand kon worden verhinderd en 
informatie kon worden vergaard over de intenties 
van de demonstranten en bezetters. Ook werd de 
Regie der Gebouwen als eigenaar en beheerder van 
het pand gecontacteerd en werden richtlijnen 
gevraagd aan de bestuurlijke en gerechtelijke 
overheden. Die fase werd afgerond op 13 maart om 
19 uur, toen het volledige toezicht werd 
overgedragen aan de federale politie. Voorlopig is er 
nog geen bevel tot ontruiming gegeven. 
 
We volgen de situatie op de voet en plegen overleg 
met de staatssecretaris voor Asiel en Migratie en de 
staatssecretaris belast met de Regie der Gebouwen 
over mogelijke oplossingen voor de bezetters van 
het pand. Er werden alternatieve opvangplaatsen 
aangeboden, maar de bezetters hebben dat aanbod 
geweigerd. De Regie verwacht deze week een 
uitspraak van de vrederechter over de ontruiming 
van het gebouw. 
 
Mijn collega’s bevoegd voor Asiel en Migratie en de 
Regie der Gebouwen kunnen de meest actuele 
informatie over dit dossier verstrekken. 

 

12.04  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Vous n'avez pas 

répondu sur les raisons d'interdire la livraison de 
nourriture pendant 24 heures. Même en temps de 
guerre, on crée des couloirs humanitaires pour faire 
transiter des vivres. Ici, il s'agit simplement de 
l'occupation de demandeurs d'asile. 
 
 

12.04  Nabil Boukili (PVDA-PTB): U hebt geen 

antwoord gegeven met betrekking tot de redenen 
waarom er gedurende 24 uur geen eten naar binnen 
mocht worden gebracht. Zelfs in oorlogstijd worden 
er humanitaire corridors gecreëerd om 
voedseltransporten door te laten. Hier ging het 
gewoon over de bezetting van een gebouw door 
asielzoekers. 
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Qui a donné cet ordre scandaleux et celui de viser 
les manifestants avec un fusil? La police m'a aussi 
empêché d'entrer alors que mon statut de député 
m'y autorise. Nous sommes dans un État de droit, 
mais on ignore qui ordonne ces actes illégaux et la 
ministre de l'Intérieur refuse de répondre!  
 

 
Wie heeft dat schandelijke bevel gegeven, en wie 
heeft bevel gegeven om het FN-303-geweer te 
richten op manifestanten? De politie heeft mij ook 
belet om naar binnen te gaan, terwijl ik daar uit 
hoofde van mijn status als volksvertegenwoordiger 
het recht toe heb. We leven in een rechtsstaat, maar 
men weet niet wie het bevel geeft tot illegale 
handelingen, en de minister van Binnenlandse 
Zaken weigert te antwoorden! 

 

12.05  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Nous devons 

considérer cette occupation comme une prise de 
position de demandeurs d'asile qui revendiquent 
ainsi leurs droits et dénoncent le fait que l'État belge 
ne respecte pas ses obligations en matière d'accueil. 
 
L'évacuation éventuelle du bâtiment devra se faire 
de manière correcte et humaine. 
 

12.05  Eva Platteau (Ecolo-Groen): We moeten 

deze bezetting beschouwen als een statement van 
asielzoekers die hiermee opkomen voor hun rechten 
en aanklagen dat de Belgische Staat in gebreke blijft 
op het vlak van opvang. 
 
Als het gebouw zou worden ontruimd, moet dat op 
een correcte en menselijke manier gebeuren.  
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

13 Question de Yngvild Ingels à Annelies 

Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et 
Renouveau démocratique) sur "Les fusions de 
zones de police par-delà les arrondissements 
judiciaires" (55035137C) 
 

13 Vraag van Yngvild Ingels aan Annelies 

Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De fusies van politiezones over 
gerechtelijke arrondissementen heen" 
(55035137C) 
 

13.01 Yngvild Ingels (N-VA): La pénurie de 

personnel qu'elle subit empêche la zone de police de 
Zwijndrecht de mener correctement ses missions. 
Elle recherche des partenariats et souhaiterait 
fusionner avec une autre zone, mais la zone de 
police Waasland-Noord est située dans une autre 
province et dans un autre arrondissement judiciaire. 
La zone de police a écrit à la ministre à ce sujet. 
 
La ministre peut-elle donner des précisions? Quelle 
est sa position? 
 

13.01  Yngvild Ingels (N-VA): De politiezone 

Zwijndrecht wordt door haar personeelstekort in de 
uitvoering van haar taken belemmerd. Ze is op zoek 
naar samenwerkingsverbanden en zou graag 
fuseren met een andere zone, maar de politiezone 
Waasland-Noord ligt in een andere provincie en in 
een ander gerechtelijk arrondissement. De 
politiezone schreef de minister hier al over aan. 
 
Kan de minister dit toelichten? Wat is haar 
standpunt? 

 

13.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): La zone de police de Zwijndrecht a 
déjà fourni des efforts considérables. La solution à 
une partie des problèmes, dont les problèmes de 
capacité, peut provenir d'économies d'échelle. Je 
suis partisane de zones de police comptant au moins 
500 membres de personnel opérationnels. 
Cependant, le cadre légal actuel ne permet pas la 
fusion de zones appartenant à différents 
arrondissements judiciaires. Avec l'article 9 de la loi 
sur la police intégrée, le législateur a voulu éviter que 
des communes ressortissent à différents 
arrondissements judiciaires. Des difficultés pratiques 
se posent également, telles que le partage des 
systèmes informatiques. La loi prévoit aussi que le 
territoire est divisé en zones de police par province. 
Cela vaut aussi pour l'arrondissement administratif 
de Bruxelles-Capitale. Cet article va donc à 
l'encontre de la volonté de travailler "au-delà des 

13.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De politiezone Zwijndrecht heeft al veel 
inspanningen geleverd. Een deel van de problemen, 
ook voor de capaciteitsproblemen, kan worden 
gevonden in de schaalvergroting. Ik ben een 
voorstander van zones van minstens 
500 operationele personeelsleden. Binnen het 
huidige wettelijke kader is een fusie over 
gerechtelijke arrondissementen heen echter niet 
mogelijk. De wetgever wilde met artikel 9 van de wet 
op de geïntegreerde politie vermijden dat 
gemeenten onder verschillende gerechtelijke 
arrondissementen zouden ressorteren. Er zijn ook 
praktische bezwaren zoals het delen van ICT-
systemen. De wet bepaalt ook dat het grondgebied 
per provincie wordt ingedeeld in politiezones. Dat 
geldt ook voor het administratief arrondissement 
Brussel-Hoofdstad. Dat artikel druist dus in tegen de 
wens om 'grensoverschrijdend' te werken. Artikel 9 
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frontières". L'article 9 fera l'objet d'une révision dans 
le cadre de fusions et de défusions, car dans certains 
cas, les limites de la réglementation ont été atteintes. 
Certaines fusions en Flandre ont aussi des 
répercussions sur les zones de police. 
 

wordt in het kader van fusies en defusies wel 
herbekeken, want in bepaalde gevallen zijn de 
limieten van de regelgeving bereikt. Sommige fusies 
in Vlaanderen hebben ook een impact op de 
politiezones. 

 
Le SPF Intérieur entretient des contacts avec la zone 
de police Zwijndrecht pour déterminer quelles 
dispositions légales doivent être modifiées. Cette 
réflexion est évidemment liée à la révision du 
financement des zones locales, pour laquelle 
plusieurs projets seront préparés dans les mois à 
venir. 
 

De FOD Binnenlandse Zaken heeft contact met de 
politiezone Zwijndrecht om te bekijken welke 
wettelijke bepalingen moeten worden aangepast. 
Die denkoefening hangt natuurlijk samen met de 
herziening van de financiering van de lokale zones 
waarvoor in de komende maanden een aantal 
concepten zullen worden opgesteld. 
 

13.03  Yngvild Ingels (N-VA): Il s'agit, en l'espèce, 

d'une situation géographique très spécifique et d'une 
zone qui ressent fortement l'impact d'Anvers. Je 
comprends qu'il n'existe pas de réponse toute faite, 
mais le cri d'alarme est retentissant. Je suis 
impatiente de voir quelle suite y sera réservée. 
 

13.03  Yngvild Ingels (N-VA): Het gaat hier om een 

heel specifieke geografische ligging en een zone 
met veel impact vanuit Antwerpen. Ik begrijp dat er 
geen pasklaar antwoord is, maar de noodkreet klinkt 
luid. Ik kijk uit naar het vervolg. 

 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

14 Questions jointes de 

- Philippe Pivin à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Les chiffres exacts pour 2021 et 2022 quant au 
recrutement policier" (55035180C) 
- Sigrid Goethals à Annelies Verlinden (Intérieur, 
Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Les entrées en service à la GPI" (55035183C) 
- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden 
(Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 
démocratique) sur "L'audition des syndicats 
policiers du 14 mars 2023" (55035222C) 
 

14 Samengevoegde vragen van 

- Philippe Pivin aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De exacte cijfers voor 2021 en 2022 met 
betrekking tot de rekrutering bij de politie" 
(55035180C) 
- Sigrid Goethals aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De instroom bij de GPI" (55035183C) 
- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden 
(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De hoorzitting met de politievakbonden van 
14 maart 2023" (55035222C) 
 

14.01  Philippe Pivin (MR): Le 14 mars, nous 

entendions en commission le front commun syndical 
policier dans le cadre de leur exposé sur le 
recrutement. J'étais surpris du différentiel entre les 
chiffres présentés par les syndicats et les vôtres. Le 
24 janvier, vous indiquiez que plus de 
1 650 aspirants inspecteurs avaient été embauchés 
en 2022. Pourtant, le front commun parle de 
1 292 recrutements en 2022, dont un peu moins de 
200 émanant de promotions.  
 
 
L'objectif de 1 600 recrutements par an, qui ne 
suffisent même pas, n'est donc pas atteint.  
 
Sur base de quels calculs avez-vous déterminé avoir 
atteint l'objectif de 1 600 aspirants recrutés 
annuellement? Comment expliquez-vous ce 
différentiel avec les chiffres syndicaux? Que 
répondez-vous au front commun qui dit que 

14.01  Philippe Pivin (MR): Tijdens de 

commissievergadering van 14 maart gaf het 
gemeenschappelijke vakbondsfront van de politie 
een uiteenzetting over de rekruteringen. Ik was 
verbaasd over het verschil tussen de cijfers die de 
vakbonden meedeelden en de uwe. Zo deelde u op 
24 januari mee dat er in 2022 meer dan 
1.650 aspirant-inspecteurs werden aangeworven. 
Het vakbondsfront sprak echter van 
1.292 rekruteringen in 2022, waarbij het in een 
kleine 200 gevallen in feite om een promotie ging.  
 
De doelstelling van jaarlijks 1.600 aanwervingen, die 
niet eens volstaat, is dus niet bereikt.  
 
Op basis van welke berekeningen komt u tot de 
conclusie dat de doelstelling om jaarlijks 
1.600 aspirant-inspecteurs aan te werven, werd 
bereikt? Hoe verklaart u het verschil tussen uw 
cijfers en die van de vakbonden? Wat is uw antwoord 
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1 600 recrutements sont insuffisants? Quelle 
concertation est-elle en cours? Combien de 
nouveaux policiers, inspecteurs et autres grades 
ont-ils réussi les examens? Combien de policiers 
ayant réussi la sélection en 2021-2022 sont-ils sur le 
terrain?  
 

wanneer het vakbondsfront zegt dat 
1.600 rekruteringen niet volstaan? Welk overleg 
loopt er? Hoeveel politieagenten, met de graad van 
inspecteur of een andere graad, zijn er geslaagd 
voor de examens? Hoeveel politieagenten die 
geslaagd waren bij de selectie in 2021-2022 zijn nu 
actief op het terrein?  
 

14.02  Sigrid Goethals (N-VA): Les pénuries de 

personnel au sein de la police fédérale se sont 
considérablement accrues ces dernières années. La 
ministre recruterait chaque année au moins 
1 600 inspecteurs. D'après les informations dont je 
dispose, les chiffres relatifs aux flux entrants ne sont 
pas vraiment positifs, ce que les syndicats associent 
bien entendu au manque d’attractivité de la fonction. 
La réponse à ma question précédente à ce sujet ne 
fournit pas d'informations sur le nombre de lauréats 
invités à la formation après leur réussite à l'examen 
d'admission. 
 
Puis-je recevoir ces chiffres pour 2020, 2021 et 
éventuellement 2022? La ministre peut-elle préciser 
comment elle définit un recrutement? Les candidats 
qui réussissent après être passés devant la 
commission de délibération sont-ils également inclus 
dans les chiffres? Ces 1 600 personnes incluent-
elles également les inspecteurs qui vont être promus 
en interne? 
 

14.02  Sigrid Goethals (N-VA): De 

personeelstekorten bij de federale politie zijn de 
afgelopen jaren sterk toegenomen. De minister wou 
jaarlijks minimaal 1.600 inspecteurs aanwerven. 
Eigen onderzoek wijst uit dat de instroomcijfers niet 
echt positief zijn, wat de vakbonden natuurlijk linken 
aan de aantrekkelijkheid van de job. In het antwoord 
op mijn eerdere vraag ter zake ontbreekt informatie 
over het aantal laureaten dat is uitgenodigd tot de 
opleiding na het slagen voor het toelatingsexamen. 
 
 
 
Kan ik die cijfers krijgen voor 2020, 2021 en 
eventueel 2022? Kan de minister verduidelijken hoe 
ze een aanwerving definieert? Worden diegenen die 
slagen via de deliberatiecommissie ook opgenomen 
in de cijfers? Zitten bij die 1.600 mensen ook de 
inspecteurs die intern gaan promoveren? 
 

14.03  Ortwin Depoortere (VB): Une délégation des 

syndicats de police a été conviée en commission de 
l’Intérieur à sa propre demande. Elle a exprimé ses 
préoccupations concernant le recrutement et le flux 
entrant et sortant de policiers, ainsi qu’à propos de 
la rupture de confiance entre les syndicats de police 
et le gouvernement après la révision de l’accord 
salarial. 
 
La ministre a-t-elle déjà entrepris des démarches 
pour restaurer la confiance? Par ailleurs, les 
syndicats de police affirment que 1 292 inspecteurs 
de police sont entrés en fonction en 2022 et non pas 
les quelque 1 600 dont il est question dans la presse. 
Comment expliquez-vous cette différence? En 2015, 
on a recensé 12 000 candidats au début de la 
procédure de sélection contre seulement 8 500 en 
2022. Comment la ministre compte-t-elle augmenter 
le nombre de candidats? 
 

14.03  Ortwin Depoortere (VB): Een delegatie van 

de politievakbonden was op eigen verzoek te gast in 
de commissie voor Binnenlandse Zaken. Zij heeft 
haar bezorgdheid uitgesproken over de rekrutering 
en de in- en uitstroom van de politiemensen, en over 
de vertrouwensbreuk tussen de politievakbonden en 
de regering na de herziening van het loonakkoord. 
 
 
Heeft de minister al stappen gezet om dat 
vertrouwen te herstellen? Voorts beweren de 
politievakbonden dat 1.292 politie-inspecteurs zijn 
ingestroomd in 2022 en dus niet de ruim 
1.600 politie-inspecteurs waarvan sprake in de pers. 
Vanwaar dat verschil? In 2015 waren er 
12.000 kandidaten aan het begin van de 
selectieprocedure, in 2022 amper 8.500. Hoe zal de 
minister het aantal kandidaten opkrikken? 
 

14.04  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Afin de clarifier certains points, 
permettez-moi de revenir sur les différences de 
terminologie. 
 

14.04 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Om een aantal dingen goed uit te klaren, wil ik eerst 
even stilstaan bij de verschillen in terminologie.  
 

(En français) Soyons précis sur la terminologie. Tout 
d'abord, les candidats sont les personnes 
s'inscrivant à la police intégrée pour présenter les 
épreuves de sélection pour un grade déterminé. Les 
lauréats de la sélection, aussi dénommés recrutés 

(Frans) Het is belangrijk dat we de exacte 
terminologie gebruiken. We hebben het over 
kandidaten indien mensen zich bij de geïntegreerde 
politie inschrijven om selectieproeven af te leggen 
voor het behalen van een bepaalde graad. De 
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sont ceux qui ont réussi les épreuves génériques de 
sélection.  
 

geselecteerden, die ook rekruten genoemd worden, 
zijn degenen die geslaagd zijn voor de generieke 
selectieproeven.  
 

(En néerlandais) Il s'agit donc des lauréats de la 
sélection, des sélectionnés ou des recrutés en 
néerlandais. 
 

(Nederlands) Dat zijn dus de laureaten van de 
selectie, de geselecteerden of de gerekruteerden in 
het Nederlands. 
 

(En français) Les lauréats de la sélection qui ont 
réussi les épreuves génériques sont intégrés à une 
réserve de recrutement et doivent postuler pour être 
engagés. Après engagement, ils sont invités à suivre 
la formation de base.  
 
 
Les invités sont les candidats engagés, auxquels on 
a proposé de suivre cette formation. Enfin, les 
incorporés sont les invités ayant accepté d'entrer en 
formation pour la première fois ou ayant postposé 
leur formation de base. Les lauréats de la formation 
qui ont achevé la formation de base avec fruit 
passent d’un grade d’aspirant inspecteur à celui 
d’inspecteur de police. Ces personnes viennent soit 
d’un recrutement externe, soit de la promotion 
sociale. Beaucoup commencent par agent et 
évoluent ensuite vers inspecteur. 
 
 
 
Lorsqu’un lauréat a été engagé, il faut 12 mois de 
formation pour les inspecteurs. Les lauréats peuvent 
être incorporés à l’école la même année ou l’année 
suivante, selon le moment où ils sont déclarées 
lauréats, engagés, celui où les écoles provinciales 
débutent des sessions ou par convenance 
personnelle. Ces éléments influencent les chiffres 
que la police intégrée et moi-même veillons à 
communiquer en toute transparence. 
 

(Frans) De geslaagden van de selectieprocedure die 
voor de generieke proeven slagen worden in een 
wervingsreserve opgenomen en moeten solliciteren 
om in dienst genomen te kunnen worden. Na de 
indienstneming worden ze voor de basisopleiding 
uitgenodigd.  
 
De uitgenodigden zijn de kandidaten die in dienst 
genomen werden en aan wie men voorgesteld heeft 
die opleiding te volgen. Ten slotte zijn de ingelijfden 
de uitgenodigden die aanvaard hebben voor het 
eerst een opleiding te volgen of die hun 
basisopleiding uitgesteld hebben. De 
afgestudeerden die de basisopleiding met vrucht 
beëindigd hebben klimmen op van de graad van 
aspirant-inspecteur tot die van inspecteur van politie. 
Die personen komen uit een externe aanwerving of 
spruiten uit de sociale promotie voort. Velen 
beginnen als agent en promoveren vervolgens tot 
inspecteur. 
 
Zodra een geslaagde in dienst genomen is, moet hij 
voor de functie van inspecteur een opleiding van 
12 maanden volgen. De geslaagden kunnen 
hetzelfde of het volgende jaar in de school 
opgenomen worden, volgens het tijdstip waarop ze 
geslaagd verklaard worden, in dienst genomen 
worden, de provinciale scholen met hun sessies 
beginnen of het hun persoonlijk uitkomt. Die 
elementen beïnvloeden de cijfers die de 
geïntegreerde politie en ik op een transparante 
manier meedelen. 
 

(En néerlandais) J'ai déjà expliqué ce qu'était le 
recrutement, comme l'a fait le front commun syndical 
la semaine dernière. Ce dont nous parlons doit être 
clair. Le front commun syndical a communiqué sur le 
nombre de recrues et de personnes recrutées. Mon 
ambition est de recruter 1 600 inspecteurs et, en ce 
sens, j'utilise la même terminologie que dans la note 
de politique générale, la déclaration du 
gouvernement et la communication à la presse. Il 
s'agit donc des lauréats des procédures de sélection 
du cadre de base et des promotions sociales d'agent 
de police ou d'agent de sécurité à inspecteur de 
police.  
 
En 2022, il y avait 1 654 lauréats, dont 1 451 
provenant d’un recrutement externe, 136 par 
promotion sociale et 67 par recrutement direct dans 
la zone de police d'Anvers. Ils comptent aussi, dès 
lors que pendant leur formation, ils sont rémunérés 

(Nederlands) Ik heb de rekrutering al toegelicht, net 
zoals het gemeenschappelijk vakbondsfront vorige 
week. Het moet duidelijk zijn waarover we precies 
spreken. Het gemeenschappelijk vakbondsfront 
communiceerde over het aantal gerekruteerden en 
ingelijfden. Mijn ambitie is om 1.600 inspecteurs aan 
te werven en in die zin gebruik ik dezelfde 
terminologie als in de beleidsnota, de 
regeerverklaring en de communicatie aan de pers. 
We spreken dus over de laureaten van de 
selectieprocedures van het basiskader en ook over 
de sociale promoties van politieagent of 
beveiligingsagent naar politie-inspecteur.  
 
In 2022 waren er 1.654 laureaten, waarvan 1.451 via 
externe werving, 136 via sociale promotie en 67 via 
de rechtstreekse werving in de politiezone 
Antwerpen. Ook zij tellen mee, want tijdens hun 
opleiding worden ze door de federale overheid 
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par le fédéral. En 2022, 1 275 aspirants inspecteurs 
ont été invités par la police fédérale à commencer 
leur formation, sans compter les candidats aspirants 
recrutés par Anvers. En 2022, 1 537 aspirants 
inspecteurs ont réussi la formation de base, mais 
tous ceux qui ont été recrutés en 2022 n'ont pas 
encore terminé leur formation. Nous ne pouvons 
donc pas encore donner le taux de réussite définitif 
pour 2022. 
 

betaald. In 2022 werden 1.275 aspirant-inspecteurs 
door de federale politie uitgenodigd om een 
opleiding te starten en daar horen die door 
Antwerpen gerekruteerde aspiranten niet bij. In 2022 
slaagden 1.537 aspirant-inspecteurs voor de 
basisopleiding, maar niet alle personen ingelijfd in 
2022, hebben hun opleiding al afgerond. Daarom 
kunnen we het definitieve slaagcijfer voor 2022 nog 
niet geven. 

 
(En français) La diminution du nombre de candidats 
externes qui postulent aux épreuves de sélection 
pour le grade d’inspecteur de police s’explique, entre 
autres, par la création de la Direction de la 
sécurisation à la police fédérale, qui attire une partie 
des candidats. Après deux ans dans le grade 
d’agent de sécurisation de la police, beaucoup 
profitent de la promotion sociale pour postuler au 
grade d’inspecteur de police. 
 
 
Pour attirer de nouveaux candidats, le service de 
recrutement et de sélection de la police fédérale 
participe à divers salons d’emploi et multiplie les 
collaborations avec des partenaires externes pour 
assurer la communication et une bonne visibilité. 
 

(Frans) De daling van het aantal externe personen 
dat zich kandidaat stelt voor de selectieproeven voor 
de graad van politie-inspecteur valt onder meer te 
verklaren door de oprichting van de Directie 
Beveiliging bij de federale politie, want een deel van 
de kandidaten solliciteert nu daar. Na twee jaar in de 
graad van beveiligingsagent van politie maken velen 
gebruik van de mogelijkheid van sociale promotie 
om zich kandidaat te stellen voor de graad van 
politie-inspecteur. 
 
Om nieuwe kandidaten aan te trekken, neemt de 
dienst Rekrutering en Selectie van de federale politie 
deel aan verscheidene jobbeurzen en werkt die 
dienst vaker samen met externe partners voor de 
communicatie en voor een goede zichtbaarheid.  
 

(En néerlandais) J'ai déjà indiqué à plusieurs 
reprises que j'aurais préféré que l'accord sectoriel 
soit exécuté différemment. Le gouvernement fédéral 
a confirmé l'accord, mais il a décidé pour des raisons 
budgétaires de le mettre en œuvre par phases. Nous 
préparons un cadre légal à cet effet. 
 
Dans le dossier des pensions, il est pour moi 
important que les statuts soient harmonisés et 
qu'une attention soit prêtée aux métiers lourds, 
comme celui de policier. Ce dernier point relève de 
la compétence de la ministre des Pensions. 
 
Ma priorité en ce qui concerne la violence contre la 
police est de faire respecter toutes les mesures 
prévues dans la circulaire GPI 100 et de les 
soumettre à un monitoring. Elles contribuent en effet 
à une approche intégrale de ce type de violence, tout 
en prêtant attention à l'ensemble de la chaîne. 
 
De nombreux dossiers doivent être traités et nous 
devons les résoudre en nous asseyant à la table des 
négociations. C'est pourquoi j'appellerai les 
syndicats à poursuivre le dialogue afin que les 
dossiers ne prennent pas inutilement du retard. C'est 
au ministre de la Justice que doivent être posées les 
questions concernant la coopération entre lui-même 
et les syndicats. 
 

(Nederlands) Ik heb al herhaaldelijk gezegd dat ik de 
uitvoering van het sectoraal akkoord liever anders 
had gezien. De federale regering heeft het akkoord 
bevestigd, maar heeft om budgettaire redenen 
beslist om het gefaseerd uit te voeren. We werken 
aan een wettelijk kader daarvoor.  
 
In het pensioendossier is het voor mij belangrijk dat 
de statuten worden geharmoniseerd en dat er 
aandacht is voor zware beroepen, zoals de politie. 
Dat laatste valt onder de bevoegdheid van de 
minister van Pensioenen.  
 
Mijn prioriteit inzake het geweld tegen de politie is 
om alle maatregelen te laten naleven en te laten 
monitoren uit de GPI 100. Die dragen immers bij tot 
een integrale aanpak van dat soort geweld, met 
aandacht voor de hele keten.  
 
 
Er liggen veel belangrijke dossiers op tafel en we 
moeten ze oplossen door aan tafel te gaan zitten. 
Daarom zal ik de syndicaten oproepen om de 
dialoog verder te zetten opdat dossiers geen 
onnodige vertraging zouden oplopen. Vragen over 
de samenwerking tussen de minister van Justitie en 
de vakbonden moeten aan hem worden gesteld. 
 

14.05 Philippe Pivin (MR): Il faut user des mêmes 

termes mais il vaut mieux aussi utiliser les mêmes 
chiffres: 300 sur 1 600, ce n’est pas rien. Les 
syndicats pensent qu’on nous a bernés. Il faut 

14.05  Philippe Pivin (MR): Men moet dezelfde 

termen gebruiken, maar men zou ook beter dezelfde 
cijfers hanteren: 300 op 1.600, dat is niet min. De 
vakbonden denken dat men ons om de tuin heeft 
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s’expliquer avec eux, restaurer la confiance et parler 
d’une même voix.  
 

geleid. U moet het met hen uitklaren, het vertrouwen 
herstellen en allen dezelfde boodschap uitdragen.  

 

14.06  Sigrid Goethals (N-VA): Il est positif que la 

ministre précise la terminologie utilisée. Il y a tant de 
catégories de personnes que, parfois, nous ne 
savons plus de qui nous parlons. Le nombre de 
personnes qui vont effectivement travailler au sein 
de la police est inférieur au nombre de personnes qui 
suivent la formation, et c'est là que le bât blesse. Le 
fait que la ministre cite le nombre de recrues pourrait 
être assimilé à du maquillage. Le chiffre le plus 
pertinent est évidemment celui du groupe de 
recrutés, augmenté du nombre de promus. 
Malheureusement, nous sommes encore loin des 
1 600 recrues, et je le déplore. 
 

14.06  Sigrid Goethals (N-VA): Het is goed dat de 

minister de terminologie scherp stelt. Er zijn zoveel 
categorieën mensen dat we soms niet meer weten 
over wie we het precies hebben. Het aantal mensen 
dat effectief bij de politie gaat werken, ligt lager dan 
het aantal dat de opleiding volgt en dat is het 
probleem. Dat de minister het aantal rekruten noemt, 
zou je als opsmukken kunnen interpreteren. Het 
meest relevante cijfer is natuurlijk dat van de groep 
aangeworvenen, vermeerderd met diegenen die 
promotie maken. Helaas komen we dan lang niet uit 
op 1.600 en dat betreur ik.  

 

14.07  Ortwin Depoortere (VB): Je constate, au vu 

des répliques, que le problème de la confusion 
langagière n’est pas tout à fait résolu. Ce que dit 
Mme Goethals est exact évidemment. Seule la 
quantité d’effectifs sur le terrain compte. La ministre 
a déjà indiqué que le nombre de candidats au début 
de la procédure de sélection avait fortement baissé. 
Il est donc évident que l’attrait de la fonction doit être 
amélioré. À cet effet, il convient en premier lieu de 
respecter l’accord sectoriel, de ne pas supprimer le 
régime de pension des policiers et de mettre le holà 
aux violences à l’encontre de la police. 
 

14.07  Ortwin Depoortere (VB): Ik merk aan de 

replieken dat de spraakverwarring nog niet helemaal 
opgelost is. Wat mevrouw Goethals zegt, klopt 
natuurlijk. Alleen de hoeveelheid mensen op het 
terrein telt. De minister heeft al aangegeven dat het 
aantal kandidaten aan het begin van de 
selectieprocedure dramatisch gedaald is. Het is dus 
duidelijk dat de job aantrekkelijker moet worden 
gemaakt. Dat begint met het sectoraal akkoord na te 
leven, met de pensioenregeling voor politiemensen 
niet af te schaffen en met het geweld tegen de politie 
een halt toe te roepen.  
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

15 Question de Ortwin Depoortere à Annelies 

Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et 
Renouveau démocratique) sur "Les mesures 
d'économie au sein de la police fédérale" 
(55035221C) 
 

15 Vraag van Ortwin Depoortere aan Annelies 

Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De besparingsmaatregelen bij de federale 
politie" (55035221C) 
 

15.01  Ortwin Depoortere (VB): La police fédérale 

doit faire des économies sur ses coûts énergétiques. 
La police ne peut pas rouler à plus de 100 km/h sur 
l'autoroute, et les vélos électriques ne peuvent plus 
être rechargés dans les commissariats. Les bureaux 
ne peuvent pas être trop éclairés, la température doit 
être limitée à 19 °C, et l'utilisation du lave-vaisselle 
doit être limitée. Il est également demandé 
d'emprunter les escaliers au lieu de l'ascenseur. Ces 
mesures sont tout de même étranges. 
 
Ont-elles été concertées avec les syndicats? La 
ministre les approuve-t-elle? N'est-il pas plus 
judicieux d'étudier avec la Régie des Bâtiments la 
manière d'améliorer l'efficacité des bureaux de 
police, au lieu d'importuner les agents de police avec 
ces mesures inefficaces? 
 

15.01  Ortwin Depoortere (VB): De federale politie 

moet besparen op energiekosten. De politie mag op 
de snelweg niet sneller rijden dan 100 km/uur en 
elektrische fietsen mogen niet meer op het 
commissariaat worden opgeladen. De bureaus 
mogen niet te veel worden verlicht, de temperatuur 
mag niet hoger dan 19° C en het gebruik van de 
vaatwasser moet worden beperkt. Ook wordt 
gevraagd de trap te nemen in plaats van de lift. Dat 
zijn toch allemaal vreemde maatregelen. 
 
Is dit besproken met de vakbonden? Gaat de 
minister ermee akkoord? Is het niet beter om met de 
Regie der Gebouwen te bekijken hoe de 
politiekantoren energiezuiniger kunnen worden 
gemaakt dan om politieagenten te pesten met deze 
ondoelmatige maatregelen? 
 

15.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Les autorités n'échappent pas à la 
réalité économique. Comme les citoyens, elles sont 
obligées de s'adapter et de réduire leur 

15.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Overheden ontsnappen niet aan de economische 
realiteit. Net als de burgers moeten zij zich 
aanpassen en minder energie verbruiken. Het plan 
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consommation d'énergie. Le plan de la police 
démontre que la police est membre à part entière de 
la collectivité et qu'elle n'est pas aveugle face aux 
défis socioéconomiques. Je déplore l'image 
caricaturale qui en a été donnée. 
 
De nombreux bâtiments ont besoin d'être rénovés. 
On y travaille, mais nous n'avons pas les moyens de 
tout entreprendre en même temps.  
 
La police fédérale s'intègre dans le plan de 
septembre 2022 visant à réduire la consommation 
d'énergie dans les bâtiments des autorités fédérales. 
Dans ce cadre, il est tenu compte des limites 
opérationnelles et des caractéristiques des services 
de police afin de ne pas compromettre la continuité 
des activités. La limitation de vitesse ne s'applique 
qu'aux véhicules ne participant pas à une opération. 
Les directives ne concernent que les trajets et 
véhicules administratifs et logistiques. 
 

van de politie toont aan dat de politie een deel is van 
de samenleving en dat zij niet blind is voor de 
sociaal-economische uitdagingen. Ik betreur het 
karikaturale beeld dat ervan wordt gemaakt. 
 
 
Veel gebouwen zijn aan vernieuwing toe. Daar wordt 
aan gewerkt, maar we hebben niet de middelen om 
alles op hetzelfde moment te doen.  
 
De federale politie sluit zich aan bij het plan van 
september 2022 ter vermindering van het 
energieverbruik in de gebouwen van de federale 
overheid. Er wordt rekening gehouden met de 
operationele contouren en het karakter van de 
politiediensten om de continuïteit van de 
dienstverlening niet in het gedrang te brengen. De 
snelheidsbeperking geldt enkel voor voertuigen die 
niet betrokken zijn bij een operatie. De richtlijnen zijn 
uitsluitend gericht op administratieve en logistieke 
voertuigen en reizen. 
 

La liste des mesures part du postulat que les petits 
ruisseaux font les grandes rivières. La note a été 
soumise aux syndicats et modifiée sur la base de 
leurs observations. 
 
La police fédérale tend vers une durabilité plus 
importante de ses infrastructures. On interroge 
souvent les services pour savoir quels sont les 
investissements nécessaires. Le secrétaire d'État 
chargé de la Régie des Bâtiments pourra fournir 
davantage de précisions sur les investissements 
prévus. 
 

De lijst met maatregelen is opgesteld vanuit het idee 
dat vele kleintjes een groot verschil kunnen maken. 
De nota is voorgelegd aan de vakbonden en 
aangepast aan hun opmerkingen. 
 
De federale politie streeft naar een verduurzaming 
van haar infrastructuur. De diensten worden 
regelmatig bevraagd over de noodzakelijke 
investeringen. De staatssecretaris bevoegd voor de 
Regie der Gebouwen kan meer uitleg geven over de 
geplande investeringen. 
 

15.03  Ortwin Depoortere (VB): Je ne suis pas 

réellement convaincu, mais je suis ravi que la 
ministre milite en faveur de bâtiments moins 
énergivores. Je me réjouis également que les 
syndicats aient été consultés. 
 

15.03  Ortwin Depoortere (VB): Ik ben niet echt 

overtuigd, maar ik ben blij dat de minister ervoor 
ijvert om de gebouwen energiezuinig te maken. Ik 
ben ook tevreden dat er is overlegd met de 
vakbonden. 
 

L'incident est clos. 
 
Le président: Les questions nos 55035228C de 
Mme Bonaventure, 55035234C de M. Troosters et 
55035244C de M. Metsu sont reportées.  
 

Het incident is gesloten. 
 
De voorzitter: De vragen nrs. 55035228C van 
mevrouw Bonaventure, 55035234C van de 
heer Troosters en 55035244C van de heer Metsu 
worden uitgesteld.  
 

16 Question de Kim Buyst à Annelies Verlinden 

(Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 
démocratique) sur "Le nombre de contrôles de 
police" (55035263C) 
 

16 Vraag van Kim Buyst aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "Het aantal politiecontroles" (55035263C) 
 

16.01  Kim Buyst (Ecolo-Groen): Dans l'accord de 

gouvernement, il a été convenu que les contrôles et 
les sanctions constituent le point d'orgue d'une 
politique de sécurité routière efficace. Un Belge sur 
trois devrait faire l'objet d'un contrôle annuel portant 
sur la vitesse, l'alcool et la drogue, le port de la 
ceinture de sécurité et la distraction au volant. 

16.01  Kim Buyst (Ecolo-Groen): In het 

regeerakkoord werd afgesproken dat controle en 
sancties het sluitstuk zijn van een goed 
verkeersveiligheidsbeleid. Een op drie Belgen zou 
jaarlijks moeten worden gecontroleerd op snelheid, 
alcohol en drugs, gordeldracht en afleiding aan het 
stuur. 
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Est-il toutefois exact que le nombre de contrôles de 
police a diminué et, dès lors, que cet objectif n'est 
pas atteint, ni même surveillé? Quels sont les 
indicateurs qui permettent de contrôler cet objectif? 
Que montrent-ils? Comment la ministre garantira-
elle un meilleur enregistrement des contrôles de 
police? Comment veillera-t-elle à ce que les 
personnes impliquées dans un accident de la route 
soient également toujours soumises à un test 
d'alcoolémie et de détection de drogues? 
 

 
Klopt het echter dat het aantal politiecontroles 
daalde en dat deze doelstelling dus niet wordt 
gehaald, en zelfs niet eens gemonitord? Met welke 
indicatoren kunnen we deze doelstelling monitoren? 
Wat geven die aan? Hoe zal de minister zorgen voor 
een betere registratie van de politiecontroles? Hoe 
zorgen ze ervoor dat betrokkenen in een 
verkeersongeval ook steeds worden gecontroleerd 
op alcohol en drugs?  
 

16.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Toutes les questions portant sur des 
données chiffrées doivent faire l'objet de questions 
écrites.  
 
Au niveau de la police fédérale de la route, on 
travaille à l'élaboration d'une nouvelle mouture du 
plan d'action relatif à la circulation, comprenant des 
initiatives visant à suivre de près les objectifs en 
matière de contrôles. Les chiffres de la police locale 
ne parviennent pas toujours jusqu'au niveau fédéral. 
Le plan d'action se concentre sur l'augmentation du 
nombre de contrôles routiers à effectuer par la police 
fédérale de la route et visant les excès de vitesse, la 
conduite en état d'ivresse, la distraction au volant, le 
non-port de la ceinture de sécurité, la non-utilisation 
de systèmes de retenue pour enfants et le non-
respect des règles de circulation pour les poids 
lourds. Plusieurs objectifs et indicateurs de suivi ont 
été définis.  
 
Le plan d'action n'est pas contraignant pour les 
zones locales. Il appartient aux chefs de corps de 
définir et d'exécuter la décision GPI d'octobre 2021.  
 
Nous disposons d'une multitude de caméras et 
d'informations. Si tout était pris en compte, nous 
obtiendrions d'autres résultats. Il faut nous 
concentrer sur l'amélioration de la sécurité routière 
plutôt que sur le nombre de contrôles en soi. 
 

16.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Alle vragen naar cijfergegevens moeten schriftelijk 
worden gesteld.  
 
 
Op het niveau van de federale wegpolitie wordt 
gewerkt aan een vernieuwd actieplan Verkeer, met 
initiatieven om de doelstelling van controles 
nauwgezet te kunnen opvolgen. De cijfers van de 
lokale politie stromen niet altijd door naar het 
federaal niveau. Het actieplan Verkeer focust op de 
verhoging van het aantal wegcontroles door de 
federale wegpolitie op overdreven snelheid, rijden 
onder invloed, afleiding aan het stuur, de 
gordeldracht, het gebruik van 
kinderbeveiligingssystemen en de naleving van de 
verkeersregelgeving voor zwaar vervoer. Meerdere 
opvolgingsindicatoren en doelstellingen werden 
gedefinieerd.  
 
 
Het actieplan is niet bindend voor de lokale zones. 
Het komt aan de korpschefs toe om het GPI van 
oktober 2021 te definiëren en uit te voeren.  
 
Er zijn veel camera’s en er is veel informatie. Als we 
dat allemaal zouden meerekenen, dan krijgen we 
andere resultaten. We moeten in de eerste plaats 
kijken naar het verhogen van de verkeersveiligheid, 
eerder dan naar het aantal controles op zich.  
 

16.03 Kim Buyst (Ecolo-Groen): J'ai déjà déposé 

une question écrite, et la réponse de la ministre a 
révélé une baisse du nombre de contrôles 
enregistrés. Il est possible que tous les contrôles ne 
soient pas enregistrés, mais ce n'était pas non plus 
le cas par le passé. Le risque de sanction a donc 
diminué par rapport à 2018, ce qui m'inquiète. Le 
plan d'action Sécurité routière doit intégrer bien plus 
d'objectifs contraignants, qui doivent s'accompagner 
de moyens suffisants. 
 

16.03  Kim Buyst (Ecolo-Groen): Ik heb al een 

schriftelijke vraag ingediend, waaruit bleek dat het 
aantal geregistreerde controles is gedaald. Het kan 
zijn dat niet alle controles worden geregistreerd, 
maar dat gebeurde ook niet in het verleden. De 
pakkans is dus gedaald in vergelijking met 2018. Dat 
baart mij zorgen. Er moeten veel meer bindende 
doelstellingen worden opgenomen in het actieplan 
Verkeer, waarvoor voldoende middelen moeten 
worden uitgetrokken.  

 
L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

17 Question de Ortwin Depoortere à Annelies 

Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et 
Renouveau démocratique) sur "La violence 
contre les agents de gardiennage" (55035325C) 

17 Vraag van Ortwin Depoortere aan Annelies 

Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "Het geweld ten aanzien van 
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 bewakingsagenten" (55035325C) 
 

17.01  Ortwin Depoortere (VB): Les agents de 

gardiennage qui travaillent dans les secteurs du 
commerce de détail et de la vie nocturne sont 
confrontés à des agressions physiques et verbales. 
 
Des chiffres sont-ils disponibles? La ministre a-t-elle 
déjà pris contact avec le secteur concernant la 
sécurisation et la protection de ces agents? La loi 
sera-t-elle adaptée? Quand les rapports de 2021 et 
2022 seront-ils disponibles sur le site web de la 
Chambre? 
 

17.01  Ortwin Depoortere (VB): Bewakingsagenten 

in de retail en in het uitgaansleven hebben te maken 
met fysieke en verbale agressie. 
 
 
Zijn er cijfers beschikbaar? Heeft de minister al 
contact gehad met de sector over de beveiliging en 
bescherming van de bewakingsagenten? Zal de wet 
worden gewijzigd? Wanneer zijn de verslagen voor 
2021 en 2022 op de website van de Kamer 
beschikbaar? 
 

17.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Aucun chiffre n'est disponible sur ce 
sujet qui est une réalité incontestable que je mets à 
l'ordre du jour. Le Conseil consultatif en matière de 
sécurité privée a pris récemment l'initiative de 
travailler sur la thématique des agressions envers le 
personnel de gardiennage et de sécurité, ainsi que 
de leur protection. 
 
La Commission formation gardiennage envisage 
actuellement une adaptation de la formation en 
gardiennage portuaire afin de sensibiliser les agents 
de gardiennage au modus operandi du milieu 
criminel. Parmi les points d'attention figurent 
l'utilisation intelligente des réseaux sociaux, la 
détection de tentatives potentielles de 
rapprochement par le milieu criminel, et les actions 
et réactions appropriées. 
 
Mes services travaillent encore au rapport annuel. Il 
sera transmis dans les prochains mois. 
 

17.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): Er 

zijn geen cijfers beschikbaar hierover, maar omdat 
het de realiteit is, staat het thema op de agenda. De 
adviesraad inzake private veiligheid heeft onlangs 
het initiatief genomen om te werken rond het thema 
van agressie tegen bewakings- en 
veiligheidspersoneel en ook hun bescherming.  
 
 
De Commissie opleiding bewaking overweegt 
momenteel een aanpassing van de opleiding 
havenbewaking om bewakingsagenten bewust te 
maken van de modus operandi van het criminele 
milieu. Aandachtspunten zijn het bewust omgaan 
met sociale media, het detecteren van mogelijke 
toenaderingspogingen door het criminele milieu en 
de aangewezen acties en reacties daarop.  
 
 
Mijn diensten werken nog aan het jaarlijks verslag. 
Het zal in de komende maanden worden bezorgd.  
 

17.03  Ortwin Depoortere (VB): L'attention 

accordée à la surveillance portuaire est pertinente. 
J'appelle également à procéder d'urgence à 
l'enregistrement des actes de violence perpétrés à 
l'encontre des entreprises et des agents de 
gardiennage, afin d'adapter la situation à la réalité. 
 

17.03  Ortwin Depoortere (VB): De aandacht voor 

de havenbewaking is terecht. Ik roep ook op om 
dringend werk te maken van de registratie van 
geweldincidenten tegen bewakingsondernemingen 
en bewakingsagenten, zodat een en ander aan de 
realiteit kan worden aangepast. 
 

L'incident est clos. 
 
Le président: La question n° 55035363C de 
M. Arens est reportée. 
 

Het incident is gesloten. 
 
De voorzitter: Vraag nr. 55035363C van de 
heer Arens wordt uitgesteld. 
 

18 Question de Yngvild Ingels à Annelies 

Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et 
Renouveau démocratique) sur "L'achat commun 
d'hélicoptères par la Défense et la police fédérale" 
(55035396C) 
 

18 Vraag van Yngvild Ingels aan Annelies 

Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 
Hervormingen en Democratische Vernieuwing) 
over "De gemeenschappelijke aankoop van 
helikopters door Defensie en de federale politie" 
(55035396C) 
 

18.01  Yngvild Ingels (N-VA): Ma question 

concerne l'achat de 15 hélicoptères pour la Défense 
par l'intermédiaire d'une agence de l'OTAN. Je ne 
comprends pas ce qui a été décidé pour la police 
fédérale. De plus, les règles des marchés publics 

18.01  Yngvild Ingels (N-VA): Mijn vraag betreft de 

aankoop van vijftien helikopters voor Defensie via 
een agentschap van de NAVO. Het is mij onduidelijk 
wat er voor de federale politie is beslist. Bovendien 
zijn de regels voor openbare aanbesteding voor 
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pour la Défense et la police ne sont pas tout à fait les 
mêmes. 
 
Est-il judicieux pour la police fédérale d’y participer 
et est-ce juridiquement inattaquable? S'agit-il 
exactement des mêmes appareils pour les deux 
parties? Le même appareil est-il simplement 
mobilisable par les deux organisations? Quelle est 
l’incidence sur les coûts et l'entretien? 
 

Defensie en voor de politie ook niet helemaal 
dezelfde. 
 
Is het zinvol voor de federale politie om daarin mee 
te stappen en is het juridisch sluitend? Gaat het over 
exact dezelfde toestellen voor beide partijen? Is 
hetzelfde toestel zomaar inzetbaar bij beide 
organisaties? Wat is de impact op de kosten en op 
het onderhoud? 
 

18.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): L'objectif est de remplacer aussi 
efficacement et rapidement que possible la flotte, qui 
est obsolète. À cet égard, nous nous sommes 
laissés guider par l'apport matériel et technique des 
services. 
 
Le gouvernement fédéral a décidé de prendre un 
engagement pour quinze hélicoptères pour la 
Défense. Par ailleurs, la possibilité d'ajouter cinq 
appareils optionnels pour la police fédérale, sous 
réserve de couverture budgétaire, a été examinée. Il 
s'agit en effet d'une procédure d'achat assez simple, 
mais solide, au sein de l'OTAN. Cela nous permet de 
faire également usage des connaissances 
disponibles au sein de cette organisation. Pour la 
police fédérale, cette procédure peut être plus 
avantageuse qu'une procédure distincte. 
 
Dans le cadre du contrôle budgétaire, nous avons 
sollicité des crédits supplémentaires pour 
l'engagement. Dès que nous en aurons obtenu 
confirmation, ces commandes pourront être jointes 
en vue de la procédure d'achat auprès de la 
Défense. Les négociations entre la Défense et 
l'agence OTAN de soutien et d'acquisition doivent 
encore être entamées et la police fédérale et la 
Défense doivent encore convenir d'un protocole 
concernant la manière dont ces négociations 
pourront se dérouler. 
 

18.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De bedoeling is om de verouderde vloot zo efficiënt 
en snel mogelijk te vervangen. We hebben ons 
daarbij laten leiden door de inhoudelijke en 
technische inbreng van de diensten.  
 
 
De federale regering heeft beslist om 
vijftien helikopters toe te zeggen voor Defensie. 
Verder is de optie bekeken om, onder voorbehoud 
van budgettaire dekking, vijf optionele toestellen 
voor de federale politie toe te voegen. Het is immers 
een vrij eenvoudige, maar gedegen 
aankoopprocedure binnen de NAVO. Zo kunnen we 
ook gebruik maken van de kennis die daar 
beschikbaar is. Voor de federale politie kan dit 
voordeliger zijn dan een aparte procedure. 
 
 
In het kader van de begrotingscontrole hebben wij 
om bijkredieten gevraagd voor de vastlegging. Zodra 
dat is bevestigd, kunnen die bestellingen worden 
samengevoegd voor de aankoopprocedure bij 
Defensie. De onderhandelingen tussen Defensie en 
het NATO Support and Procurement Agency moeten 
nog starten en de federale politie en Defensie 
moeten nog een protocol afspreken over hoe die 
onderhandelingen kunnen verlopen.  
 

Ce dossier a été examiné largement entre autres par 
les services juridiques de la Défense et de la police 
fédérale, auxquels se sont ajoutés des avis 
juridiques externes. Il s'agit d'un engin militaire 
destiné à des missions d'observation qui a 
également été développé pour des missions de 
police. Les engins destinés à la police devront 
évidemment être adaptés pour être compatibles 
avec le réseau de communication tactique de la 
police, mais il en va de même pour tous les 
hélicoptères. L'avantage d'une coopération et d'une 
synergie poussées se situe également au niveau de 
la formation et du soutien. 
 
Il s'agit évidemment d'une décision de principe, qui 
fera l'objet d'une analyse ultérieure. 
 

Dit dossier is uitgebreid onderzocht door onder meer 
de juridische diensten van Defensie en de federale 
politie, aangevuld met externe juridische adviezen. 
Het gaat over een militair toestel voor 
observatiemissies dat ook werd ontwikkeld voor 
politieopdrachten. De toestellen voor de politie zullen 
uiteraard moeten worden aangepast om compatibel 
te zijn met het tactisch communicatienetwerk van de 
politie, maar dat geldt voor alle heli’s. Het voordeel 
van verregaande samenwerking en synergie zit ook 
in opleiding en ondersteuning. 
 
 
 
Dit is uiteraard een principiële beslissing. Het wordt 
nog verder uitgezocht. 
 

18.03  Yngvild Ingels (N-VA): Je suis rassurée 

qu'une marge de négociation subsiste encore pour 

18.03  Yngvild Ingels (N-VA): Het stelt me gerust 

dat er nog onderhandelingsruimte is om tot goede 
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parvenir à de bons accords, mais je vais continuer à 
suivre ce dossier. 
 

afspraken te komen, maar ik zal dit verder opvolgen.  
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

La réunion publique de commission est levée à 
17 h 48. 
 

De openbare commissievergadering wordt gesloten 
om 17.48 uur. 
 

 


